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� Kocaeli Odavizyon

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu deprem bölgesinde 
ana sorunun barınma olduğunu, bölgenin tekrar 
ayağa kalkması için barınma sorunun çözülmesi 

gerektiğini söyledi. Öncelikle konteyner ve paralel ola-
rak güvenli konut temininin önemine işaret eden Ayhan 
Zeytinoğlu, bölgede ekonomik aktiviteler paralelinde 
üretime geçişin sağlanabilmesi için güvenli barınma 
koşullarının sağlanması gerektiğine dikkat çekti. Kahra-
manmaraş merkezli depremin İstanbul depremine ha-
zırlığın önemini de ortaya koyduğunu ifade eden Ayhan 
Zeytinoğlu, diğer hazırlıkların yanısıra deniz ulaşımı 
imkanlarının değerlendirilmesi gerektiğine vurgu yaptı. 
Gerek tahliye, gerek lojistik destek sağlanmasında 
limanların hazırlanması gerektiğinin altını çizen Ayhan 
Zeytinoğlu, şimdiden deprem sonrasında kullanılacak 
altyapıların oluşturulması gerektiğine dikkat çekti.

Başkan Zeytinoğlu güncel ekonomik gelişmelere 
ilişkin değerlendirmelerde de bulundu:

BÜYÜME 
2022 yılı dördüncü çeyrek büyüme oranı yüzde 3,5 

olarak gerçekleşti. Böylelikle yılın tamamında büyüme 
yüzde 5,6 olarak netleşti. 

Son çeyrekte; hane halkı tüketimi, kamu harcamaları 
ve hizmetler sektörünün katkısı öne çıkarken, küresel 
ekonomideki yavaşlamanın etkisiyle ihracat ve sanayi-
nin katkısının azaldığını görüyoruz. 2022 yılı tamamında 
se inşaat sektörü dışında büyümeye tüm sektörlerden 
pozitif katkı geldi. En büyük katkı hanehalkı tüketi-
minden yüzde 19,7  olarak geldi. Enflasyon nedeniyle 
tüketimin öne çekildiğini gördük. 

2022’de ihracatta aylık bazda rekorlar gerçekleş-
tirmemize rağmen yılın ikinci yarısında artış hızında 
yavaşlamalar olmuştu. Bu da büyümeye katkısına yan-
sıdı. Arzumuz ihracatın büyümeye katkısının artması 
yönünde. Yatırımların katkısına baktığımızda, makine ve 
teçhizat yatırımlarındaki artış devam ederken, inşaat 
yatırımlarındaki gerileme 2022 yılında da devam etti. 
Toplam yatırımlar2022’nin tamamında yüzde 2,8 arttı.

İHRACATTA GELİŞMELER
Şubat ayında; ihracat yüzde 6,4 düşüşle 18 milyar 

638 milyon dolar olarak gerçekleşti. Deprem felaketinin 
yaşandığı şubat ayı tüm ülke için zorlu geçen bir aydı. 

İhracatta önemli potansiyeldeki on bir ilde yaşanan 
deprem felaketi ihracata aşağı yönlü yansıdı. Ticaret 
Bakanlığı tarafından, deprem bölgesindeki on bir ilin 
ihracatının şubat ayı ihracatında 1.5 milyar dolarlık 
doğrudan aşağı etki yaptığı açıklandı.

EN FAZLA İHRACAT YAPILAN ÜKELER
En fazla ihracat yaptığımız ülke sıralamasında Al-

manya yüzde 4,2 düşüşle 1 milyar 697 milyon dolar ile 
ilk sırayı aldı. İtalya yüzde 3 artış ve 1 milyar 115 milyon 
dolarlık ihracat ile ikinci sırayı aldı. İhracatın yüzde 
14,4 gerilediği ABD 1 milyar 87 milyon dolar ile üçüncü 
sırada, ihracatın yüzde 116,8 arttığı Rusya 1 milyar 14 
milyon dolar ile dördüncü sırayı aldı. İngiltere’ye ihracat 
ise yüzde 22,5 gerileyerek 849 milyon dolara düştü. 

Avrupa Birliği ülkelerine yapılan ihracat yüzde 4,1 
düşüşle 8 milyar 47 milyon dolara gerilerken Diğer 
Avrupa Ülkeleri’ne yapılan ihracat yüzde 18 artışla 3 
milyar dolara çıktı. Avrupa’nın ihracatımızdaki payı yüz-
de 59,3 olarak gerçekleşti. Yakın ve Ortadoğu ülkelerine 
ihracat yüzde 13,4 gerileyerek  3 milyar 39 milyon dola-
ra, Kuzey Afrika ülkelerine ihracat yüzde 27,1 gerileye-
rek 964 milyon dolara düştü. 

İTHALAT GELİŞMELERİ
İthalat yüzde 10,6 artışla 30 milyar 833 milyon 

dolara çıkarken, Yatırım (Sermaye) malları ithalatında 
yüzde 31,0, Hammadde (Ara mallar) ithalatında yüzde 
3,3, Tüketim malları ithalatında yüzde 64,4 artış göz-
lendi. Dış ticaret açığı yüzde 52,8 artışla 12 milyar 194 
milyon dolara çıktı.

KOCAELİ DIŞ TİCARETİ
Kocaeli Gümrüklerinden aldığımız verilere göre 

şubat ayında Kocaeli’den gerçekleşen ihracat yüzde 2,4 
gerileyerek 2 milyar 854 milyon dolar, ithalat ise yüzde 
33,1 artışla 5 milyar 528 milyon dolara çıktı. İlk iki aylık 
döneme bakıldığında ise ihracatın yüzde 3,7 artışla 5 
milyar 821 milyon dolara, ithalatın ise yüzde 11,2 artışla 
11 milyar 518 milyon dolara çıktığını görüyoruz.

“

Öncelikli sorunumuz güvenli barınma 
koşullarının sağlanması...

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

“Deprem bölgesini ayağa kaldırmamız gerekiyor” diyen

[başkan’dan mektup ►
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ENFLASYON GELİŞMELERİ 
Enflasyon verilerine baktığımızda şubat ayında TÜFE 

yüzde 3,15 artışla yıllık yüzde 55,18, ÜFE aylık yüzde 1,56 
artışla yıllık yüzde 76,61 olarak gerçekleşti. ÜFE’deki 
aylık artışın yavaşladığını görüyoruz.

Şubat’ta da döviz kurlarında hızlı bir artış olmaması 
ve dünyada enerji fiyatlarındaki yavaşlamayı destek-
leyen bir unsur. Baz etkisinin devam etmesiyle yıllık 
ÜFE’de de 9.85 puan gerileme var. 

Mart itibariyle sanayide kullanılan elektrik ve do-
ğalgaz fiyatlarında yapılan indirimin de önümüzdeki ay 
yansımalarını görebiliriz.

KAPASİTE KULLANIMI
Şubat ayı kapasite kullanım oranı Türkiye ölçeğin-

de  yüzde 75,2 olarak gerçekleşti. Böylelikle geçen yıla 
göre 1,4 puan, ocak ayına göre 0,1 puan gerilemiş oldu. 
Kocaeli’de ise geçen yıla göre 0,3 puan gerileme, ocak 
ayına göre 0,2 puan artışla yüzde 70,6 olarak gerçekleş-
ti. 

SANAYİ ÜRETİMİ
Ocak ayında sanayi üretimi aylık yüzde 1,9 artışla yıl-

lık yüzde 4,5 olarak gerçekleşti. İmalat sanayinde artış 
aylık yüzde 2,1, yıllık artış yüzde 5,8 oldu. Sermaye malı 
üretimi aylık olarak yüzde 0,5 gerilerken yıllık artış yüz-
de 18,9 olarak gerçekleşti. Orta-yüksek teknoloji üretimi 
aylık yüzde 2,9, yıllık yüzde 12,1 oldu. Yüksek teknoloji 
malları üretimi aylık yüzde 12,5 gerilerken yıllık yüzde 
10,1 artış gösterdi. 

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı ocak ayında bir önceki ocak ayına göre 

1,5 puan, aralık ayına göre 0,5 puan gerileyerek yüzde 
9,7 olarak gerçekleşti. 

Aralık’tan Ocak’a; çalışabilir nüfus 64 bin kişi,  işgü-
cüne katı- lanlar 188 bin 
kişi, toplam 
istihdam 
354 bin kişi 
artışla artış gös-
terdi. Toplam 
istihdam 31 mil-

yon 837 bin kişiye ulaştı. 

YAPILANDIRMA YASASI
Kamuya olan borçları yeniden yapılandıracak yasa 

teklifi 9 Mart’ta Meclis’te kabul edildi. 
*Alacaklar için 31 Aralık 2022 tarihi esas alınırken, 

vergiler, vergi cezaları, idari ve adli para cezaları, güm-
rük vergileri, sigorta primleri, işsizlik sigortası primi, 
sosyal güvenlik destek primi gibi alacaklara ilişkin her 
türlü faiz, zam, gecikme cezası gibi alacaklar kapsama 
dahil edildi.

*Kanunda 2022 yılı için matrah artırımı da yer alıyor. 
*Bunlarla birlikte depremin yarattığı 

yıkımı onarmak amacıyla tek 
seferlik ek vergi alınacak.

*Ek vergiyi kurum-
lar vergisi mükellefleri 
ödeyecek. 

*Ek vergi, 2022 yılı 
için verilecek kurum-
lar vergisi beyanna-
mesinde, indirim ko-
nusu yapılan indirim ve 
istisnalar üzerinden, bir 
kereye mahsus, yüzde 
10 kesinti yapılarak 
alınacak.

*Mücbir sebep 
ilan edilen 11 ildeki 
kurumlar vergisi 
mükellefleri ek 
vergi öde-
meyecek.
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, TOBB Kadın 

Girişimciler Kurulu tarafından 8 Mart 
Kadınlar Günü nedeniyle düzenlenen 
çalıştaya katıldı. 

Bu sene 8 Mart Dünya Kadınlar 
Gününü buruk bir şekilde yaşa-
dıklarını ifade eden Hisarcıklıoğlu, 
“Malumunuz, Kahramanmaraş ve 
Hatay merkezli, 11 İlimizi ve yaklaşık 
14 milyon insanı doğrudan etkileyen, 
korkunç bir deprem felaketi yaşadık. 
Son bilgilere göre 50 bine yakın ca-
nımızı kaybettik. 230 bin bina, yıkık, 
acil yıkılacak ve ağır hasarlı olarak 
tespit edildi. Evsiz veya barınma 
ihtiyacı olanların sayısı toplamda 1,7 
milyon kişiye ulaştı. Camiamızdan 

da kaybettiğimiz arkadaşlarımız 
ve mensuplarımız oldu. Depremde 
hayatını kaybedenlere Allah’tan 
rahmet, yaralılarımıza acil şifalar di-
liyorum. Milletimizin başı sağ olsun” 
dedi. 

Depremin olduğu ilk gün “ülkemiz 
ve illerimiz için ne yapabiliriz” diye-
rek, Ankara’da bir kriz masası oluş-
turduklarını anlatan Hisarcıklıoğlu, 
“10 çalışma arkadaşımızı, depremin 
en çok etkilediği il ve ilçelere koor-
dinasyon sağlaması ve ihtiyaçların 
tespit edilmesi için gönderdik. Yine 
bölgedeki Oda ve Borsalardan acil 
durum temas noktaları belirledik. 11 
İl’deki 43 Oda ve Borsa ile koordinas-
yon halinde, tüm Türkiye’deki Odalar, 
Borsalar, Sektör Meclisleri, Kadın ve 

“Kadın Girişimciler Kurulu üyeleri, deprem 
bölgesinde müthiş bir özveriyle çalıştı”

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu: 
“İsimlerini burada tek tek 
sayamayacağım, ancak 
biliyorum, saatlerce hatta 
günlerce uyumadan iş 
insanlarını örgütlediniz, 
yardımları müthiş bir 
özveriyle organize 
ettiniz. Depremzede 
vatandaşlarımızı yalnız 
bırakmadınız. Hepinize ayrı 
ayrı teşekkür ediyorum, 
sizlerle iftihar ediyorum. 
Allah emeklerinizden razı 
olsun diyorum” dedi.

[deprem►
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Genç Girişimci Kurullarımızla birlikte 
hareket ettik. İhtiyaç duyulan arama 
kurtarma ekipmanlarının ve her türlü 
ihtiyaç malzemesinin bölgeye ulaştı-
rılmasını sağladık. Bölgedeki Oda ve 
Borsaların koordinasyonuyla da tüm 
bunları ihtiyaç sahiplerine hızlıca 
dağıttık. TOBB ve Oda-Borsa camiası 
olarak, ilk günden itibaren müthiş bir 
seferberlik ruhu içinde hareket ettik. 
6 uçak, 7 gemi ve 3.900 TIR yardım 
malzemesi, 41 TIR çadır, 970 kontey-
ner, 141 seyyar mutfak, 551 iş maki-
nesi ve mobil vincin bölgeye sevkini 
sağladık” şeklinde konuştu.

Hisarcıklıoğlu, bu süreçte Kadın 
Girişimciler Kurul Başkanları ile hep 
iletişim içinde olduklarını belirterek, 
“Kurul üyelerimiz olarak sizler de, 
müthiş bir özveriyle çalıştınız, saha-
daki ihtiyaçları tespit ettiniz. Mer-
kez, köy ayrımı yapmadan, kollektif 
hareket ederek, her yere yetişmeye 
çalıştınız. Deprem mağdurlarının 
ihtiyaçlarının karşılanması amacıyla 
muazzam çalışmalar yaptınız. Kadın 
girişimcilerimizin bir kısmı gönüllü 
olarak arama-kurtarma çalışmala-
rında görev aldı. Bir kısmı da kırsal 
alanda yaraların sarılması için çeşitli 
yardımlarda bulundu. İsimlerini bu-
rada tek tek sayamayacağım, ancak 
biliyorum, saatlerce hatta günlerce 
uyumadan iş insanlarını örgütledi-
niz, yardımları müthiş bir özveriyle 
organize ettiniz. Depremzede va-
tandaşlarımızı yalnız bırakmadınız. 

Hepinize ayrı ayrı teşekkür ediyo-
rum, sizlerle iftihar ediyorum. Allah 
emeklerinizden razı olsun diyorum” 
dedi.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, 
4 kez bölgeye gittiklerini, yaşa-
nan felaketi yerinde gördüklerini, 
vatandaşların acısını paylaştıklarını 
vurgulayarak şunları kaydetti: “Bu 
sıkıntılı süreçte gerek halkımız, ge-
rekse özel sektörümüzün, dünyaya 
örnek olacak bir dayanışma örneği 
gösterdiğine de şahit olduk. Adeta 
70 İl’imiz sel oldu bölgeye aktı. Böyle 
zor dönemlerde felaketi yaşayanlar 
için, yalnız olmadıklarını görmek, her 
şeyden önemlidir. Millet olmanın ge-
reği de budur. Hepimiz depremzede 
kardeşlerimizle biriz. Onların tekrar 
normal bir yaşama dönmeleri için 
kenetlenmiş haldeyiz. Deprem son-
rasında alınması gereken ekonomik 
tedbirler, teşvik ve desteklerle, mev-
zuat düzenlemeleri ile ilgili bölgeden 
gelen talepleri Bakanlarımıza ilettik, 
takip ediyoruz. Bunların önemli bir 
kısmı da hayata geçti. Ama işimiz 
daha bitmedi.

Ülkemizin özel sektörünü temsil 
eden bizler için, asıl mesai bundan 
sonra başlıyor. Yaralarımızı saraca-
ğız. Depremden etkilenmiş şehirle-
rimizi, ihya ve inşa edeceğiz. Tekrar 
ayağa kaldıracağız. Bu kapsamda, 
iş dünyamızın ve hayırseverlerin 
katılımıyla, deprem bölgesine kalıcı 
konut yapma kampanyasını çok 

yakın zamanda başlatıyoruz. Detay-
larını da kısa zamanda açıklayacağız. 
Bu vesileyle, Kadın ve genç girişim-
cilerimiz ile tüm hayırseverlerimizi, 
konut kampanyasına destek olmaya 
çağırıyoruz”. 

Hisarcıklıoğlu başlattıkları pro-
jelerden bahsederek, “Tedarikçim 
Deprem Bölgesinden projemizle, 
başta büyük ölçekliler olmak üzere 
şirketlerimizi, hammadde ve yarı 
mamul tedariklerini deprem böl-
gesindeki firmalardan karşılamaya 
davet ediyoruz. Kadın Girişimciler 
Kurullarımızın da aktif katılım ve 
desteğini bekliyorum. Gelin, mal ve 
hizmet tedarikimizi afet bölgesinden 
yapalım, bu bölgedeki işletmeleri 
ayağa kaldıralım. Bunun yanı sıra, 
ulusal çapta faaliyet gösteren gıda 
perakendecilerinin tarım ve gıda 
ürünleri ile hammadde alımlarını 
deprem bölgesinden karşılamalarını 
sağlamak için çalışmalara başladık. 
E-Ticaret pazaryerlerinin, deprem 
bölgesindeki firmalardan komisyon 
almamalarına yönelik çalışmaları-
mız devam ediyor. Şu ana kadar 2 
pazaryeri bu kampanyaya katıldığını 
açıkladı. İstihdamın ve ekonomik 
aktivitenin yeniden canlandırılma-
sı, hasar gören üretim tesislerinin 
tekrar faaliyete başlayabilmesi 
için, üyelerimizin katkılarıyla teknik 
destek seferberliği başlatıyoruz. 
Bunların dışında sizlerin görüş ve 
önerilerini de almak istiyoruz” dedi.
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Hisarcıklıoğlu, “Gün, her şeyden 
ve hepsinden önce; bir olma, beraber 
olma, kenetlenme ve aynı hissiyatla 
kucaklaşma günüdür. Gün, Birlik 
Olma Günü’dür. Bu kasvetli ve ke-
derli günleri hep birlikte aşacağız” 
şeklinde konuştu. 

Türkiye’nin neredeyse tamamı-
nın fay hatlarıyla ve depremlerle 
muhatap durumda olduğuna dikkat 
çeken Hisarcıklıoğlu şöyle devam 
etti: “Bu gerçeği değiştirmemiz 
veya yok saymamız imkânsızdır. 
İşte bu yüzden, sonraki afetlere 
karşı nasıl daha iyi hazırlıklı olunur, 
buna yönelik de çalışmamız gereki-
yor. Kısa bir süre önce yaşadığımız 
yangın felaketinden sonra TOBB 
Kadın Girişimciler Kurulumuz çok 
aktif bir görev almıştı. Bugün 11 İl’e 
özel olarak neler yapılabileceği-
ni tartışmalısınız. Ayrıca bir daha 
Allah korusun ama bu çapta bir afet 
yaşarsak, Kadın Girişimciler Kurulu 
olarak nasıl katkı sağlayabileceği-
mizi konuşmalıyız. Unutmayalım ki, 
bizler birbirimizin tutunacak dalıyız. 
Dayanışma ve seferberlik ruhu ile 
yaralarımızı birlikte saracağız. Bu 
vesileyle bugün bir araya gelmemizi 
sağlayan, kendisi de deprem bölge-

sinde sahada olan ve her an des-
teğini depremzedelerin üzerinden 
esirgemeyen, TOBB Kadın Girişim-
ciler Kurulu başkanımıza ve TOBB 
İl Kadın Girişimciler Kurulu Başkan-
larımıza Kurul üyelerimize buradan 
bir kez daha teşekkür ediyorum”.

-TOBB KGK Başkanı Öztürk
TOBB Kadın Girişimciler Kurulu 

Başkanı Nurten Öztürk de TOBB 
Kadın Girişimciler Kurulu olarak dep-
remin ilk anından itibaren kenetlen-
diklerini, çok güzel bir gönül köprüsü 
kurduklarını söyledi.  Ellerinden 
geldiğince canlara can katmaya, ya-
ralara merhem olmaya çalıştıklarını 
anlatan Öztürk, yetemedikleri yerde 
pes etmediklerini, yaşamak için sü-
reklilik gerek dediklerini belirtti. 

Nurten Öztürk, oda ve borsaların 
koordinatörlüğünde TOBB Kadın 
Girişimciler Kurulu olarak bu süreçte 
yaptıkları çalışmaları paylaşarak, 
bu zor günleri birlikte aşabilmek 
ve yardımları yerlerine ulaştırmak 
için gece gündüz demeksizin çaba 
harcadıklarını ve harcamaya devam 
edeceklerini ifade etti.

Öztürk, bugün gerçekleştire-
cekleri çalıştay ile “Afet Bölgesi” 

olarak ilan edilen 11 şehrin ihtiyaç-
larından yola çıkarak “iyileştirme 
ve dirençli toplum” aşamalarına 
geçmeyi hızlandıracak ileriye dönük 
proje ve uygulamaları tasarlamayı 
amaçladıklarını, fiziksel ihtiyaçlar, 
ekonomik ihtiyaçlar ve psikososyal 
ihtiyaçlar başlıklarında gerçekleş-
tirecekleri çalıştayın çıktılarının 
reçete olarak kendilerine yol göste-
receğini söyledi. 

“Bölgeyi ayakta tutmalıyız” diyen 
Nurten Öztürk, “Depremzede birey-
lerin toplumda yeniden yer bulması-
nın sağlanması ve istihdam edilme-
leri için kalıcı çözümler bulmalıyız. 
Bunun için kamu ve sivil toplum 
örgütleri olarak ortak akılda çalış-
malı, yol haritamızı belirlemeliyiz. 
Başka illerden gelen depremzede 
konuklarımızı illerimizde bulunduk-
ları süre içerisinde entegre etmeliyiz 
ama daha da önemlisi kendi toprak-
larına dönmek üzere onları güçlen-
dirmek için çabalamalıyız. İçimizde 
ki karamsarlığın esiri olmayacağız. 
Geleceğin hayalini kurmaktan vaz-
geçmeyeceğiz. Bu günlerde geçecek. 
Yeter ki umudumuzu koruyalım. Bili-
yoruz ki ortak dayanışma içerisinde 
daha güçlü olacağız” dedi.

[deprem►
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6 Şubat 2023 tarihinde Kahra-
manmaraş Pazarcık merkezli 
ve sonrasında  yaşanan  dep-

remler  sonrası  Kocaeli  Üniversitesi  
Rektörlüğü tarafından  oluşturulan  
Deprem  Kriz  Koordinasyon  Kurulu  
çalışmaları sonucu gerçekleştirilen 
yardım faaliyetleri aşağıdaki gibidir.

Afet  bölgesinde  yaşadığı  ve  
bulunduğu  tespit edilen  öğrencilerin  
sağlık  durumları  kontrol  edilerek 
raporlanmış, takiplerine başlanmış-
tır.Deprem  sebebiyle  mağduriyet  
yaşayan  öğrencilerin ders  kayıt  
süreleri  ara  sınavlara  kadar  uza-
tılmıştır, kayıt  dondurma  işlemi  
yapabilmelerine  hak  tanınmıştır.
İhtiyaç duyulması halinde Kartepe 
Park Otel, misafirhane ve Hereke 
Öğrenci Yurdu’nda depremzedeler 
için konaklama hizmeti sağlanacaktır. 
Whatsapp  üzerinden  depremzede  
ve  yardım gönülleriyle  doğrudan  
iletişim  sağlanacak  bir  Acil Durum 
Hattı açılmmıştır.Afet bölgesinde 
bulunan akademik ve idari prsonel 
ile iletişime geçilmiş, kendilerinin ve 
ailelerinin sağlık durumu ve ihtiyaç-
ları hakkında takibe başlanmıştır. 
Depremde kendisi veya ailesi zarar 
gören öğrencilerimizin  öğretimleri-
ne  devam  edebilmeleri  için Kocaeli 
Üniversitesi Vakfı  aracılığıyla maddi 
olarak desteklenecektir

Saha çalışmaları

Kocaeli İstanbul
138 Öğrenci kulübü;- AFAD- Kı-

zılay- Yerel yönetimler bünyesine 
lojistik, planlama ve insan kaynağı 
gibi alanlanlarda destek sağlamakta-
dır.40 deprezedeüniversite hastane-
sindetedavi görmüştür.

Hatay
Tren aracılığıyla içme suyu 

yardımı yapıldı. 138 Öğrenci kulü-
bü;- AFAD- Kızılay- Yerel yönetimler 
bünyesine lojistik, planlama ve insan 
kaynağı gibi alanlanlarda destek sağ-
lamaktadır. 40 deprezede üniversite 
hastanesinde tedavi görmüştür.- 2 
Tır (Yaklaşık 300 koli) Gıda, Hijyen, 

Isınma, Barınma, Tekstil ve Temiz-
lik yardımı- 2 Tır içme suyu yardımı 
AFAD  ve  yerel  yönetimler  başta  
olmak  üzere kurumlara ait kampan-
yaların bilgileri sosyal me-dyada 
paylaşılmaktadır. Okul  içerisinde  dü-
zenlenen  yardım  kampany-alarının  
duyuruları  yapılarak  tüm  gelişmeler 
fotoğraf,  videolar  aracılığıyla  şeffaf  
ve  görünür hale getirildi.5 Hekim, 5 
Hemşire, 5 Paramedik

Kahramanmaraş
1 Tır (Yaklaşık 150 koli) Gıda, 

Hijyen, Isınma, Barınma, Tekstil ve 
Temizlik yardımı7 Hekim, 5 Hemşire

Adıyaman
2 Tır (Yaklaşık 300 koli) Gıda, 

Hijyen, Isınma, Barınma, Tekstil ve 
Temizlik yardımı

Medya ve Basın Çalışmaları 
 6 Şubat 2023 tarihinde Kahra-

manmaraş Pazarcık merkezli ve son-
rasında  yaşanan  depremler  sonrası  
Kocaeli  Üniversitesi  Rektörlüğü 
tarafından  oluşturulan  Deprem  Kriz  
Koordinasyon  Kurulu  çalışmaları 
sonucu gerçekleştirilen yardım faa-
liyetleri aşağıdaki gibidir.Afet  bölge-
sinde  yaşadığı  ve  bulunduğu  tespit 
edilen  öğrencilerin  sağlık  durumları  

kontrol  edil-erek raporlanmış, takip-
lerine başlanmıştır. Deprem  sebebiy-
le  mağduriyet  yaşayan  öğrencilerin 
ders  kayıt  süreleri  ara  sınavlara  
kadar  uzatılmıştır, kayıt  dondurma  
işlemi  yapabilmelerine  hak  tanın-
mıştır. İhtiyaç duyulması halinde Kar-
tepe Park Otel, misafirhane ve Hereke 
Öğrenci Yurdu’nda depremzedeler 
için konaklama hizmeti sağlanacaktır.
Whatsapp  üzerinden  depremzede  
ve  yardım gönülleriyle  doğrudan  
iletişim  sağlanacak  bir  Acil Durum 
Hattı açılmmıştır. Afet bölgesinde 
bulunan akademik ve idari prsonel 
ile iletişime geçilmiş, kendilerinin ve 
ailelerinin sağlık durumu ve ihtiyaç-
ları hakkında takibe başlanmıştır.
Depremde kendisi veya ailesi zarar 
gören öğrencilerimizin  öğretimlerine  
devam  edebilmeleri  için Kocaeli Üni-
versitesi Vakfı  aracılığıyla maddi ola-
rak desteklenecektir.Tren aracılığıyla 
içme suyu yardımı138 Öğrenci kulü-
bü;- AFAD- Kızılay- Yerel yönetimler 
bünyesine lojistik, planlama ve insan 
kaynağı gibi alanlanlarda destek sağ-
lamaktadır.40 deprezedeüniversite 
hastanesinde tedavi görmüştür.- 2 
Tır (Yaklaşık 300 koli) Gıda, Hijyen, 
Isınma, Barınma, Tekstil ve Temizlik 
yardımı- 2 Tır içme suyu yardımıAFAD  
ve  yerel  yönetimler  başta  olmak  
üzere kurumlara ait kampanyaların 
bilgileri sosyal medyada paylaşıl-
maktadır.Okul  içerisinde  düzenlenen  
yardım  kampanyalarının  duyuruları  
yapılarak  tüm  gelişmeler fotoğraf,  
videolar  aracılığıyla  şeffaf  ve  görü-
nür hale getirildi. 5 Hekim, 5 Hemşire, 
5 Paramedik2 Tır (Yaklaşık 300 koli) 
Gıda, Hijyen, Isınma, Barınma, Tekstil 
ve Temizlik yardımı 1 Tır (Yaklaşık 150 
koli) Gıda, Hijyen, Isınma, Barınma, 
Tekstil ve Temizlik yardımı7 Hekim, 5 
Hemşire

Yapılan  çalışmalar  başta  ye-
rel  basın  olmak  üzere yayıncılarla  
paylaşılarak  vatandaşların  yardım  
kam panyalarına katılımı pekiştiril-
mektedir.Güncel gelişmeler takip 
edilerek sosyal medya ve web sitesi 
üzerinden bilgilendirme ve farkındalık 
çalışmaları yapılmaktadır

KOÜ’nün deprem faaliyetleri açıklandı

[deprem►

KOÜ 
Rektörü 
Prof. Dr. 
Nuh Zafer 
Cantürk
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Kocaeli Büyükşehir Belediyesi’nin 
Kahramanmaraş’ta yaşanan 
depremlerin ardından Hatay’ın 

Defne ilçesinde yapımına başladığı 
hastanenin kurulumu ekiplerin gece 
gündüz çalışmasıyla 20 gün içinde 
tamamlandı. Kocaeli Büyükşehir Defne 
Hastanesi, 6 Mart Pazartesi sabahın-
dan itibaren hasta kabulüne başla-
dı. 54 yataklı ve yıllık 250 bin hasta 

kapasitesine sahip hastanede 12’si 
doktor olmak üzere 57 sağlık personeli 
hizmet veriyor. Tekrar bölgeye inti-
kal eden Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın hastaneyi 
ziyaret etti, sağlık personeli ve dep-
remzedelerle bir araya geldi. Deprem 
bölgesinde verdikleri tüm sözleri 
tuttukları gibi hastanenin yapımı ve 
faaliyete geçmesini de kısa sürede 

Hatay Defne’deki Büyükşehir Hastanesi 
hasta kabulüne başladı

[deprem►

20 gün içinde tamam-
lanan 54 yataklı Koca-
eli Büyükşehir Defne 
Hastanesi, 12’si doktor, 
57 sağlık personeli ile 
hasta kabulüne başladı.
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tamamladıklarını ifade eden Başkan 
Büyükakın, ‘’Bu hastane devlet, 
millet, STK’lar ve yerel yönetimlerin 
iş birliğiyle neler yapılabileceğini 
göstermek için çok güzel bir örnek 
oldu. Bu bölgedeki kardeşlerimiz 
kendi ayakları üzerinde durana 
kadar, hayat normale dönene kadar 
yanlarında olmaya, destek vermeye 
devam edeceğiz’’ dedi.

BÜYÜKŞEHİR EKİPLERİ 20 GÜNDE 
TAMAMLADI

Kahramanmaraş’ta 6 Şubat’ta 
yaşanan iki büyük depremin ar-
dından en çok etkilenen yerlerden 
biri de Hatay’ın Defne ilçesi oldu. 
Ardından 6,4’lük depremle sarsılan 
Defne için canla başla çalışan Koca-
eli Büyükşehir, ilçede gıda, kıyafet, 
ilaç dağıtımının yanı sıra çadır kent, 
konteyner kent ve lojistik merkeziy-
le kalıcı mutfak kurdu. 

96 konteynerden oluşan hasta-
nenin yapımına da başlayan Kocaeli 
Büyükşehir, hastanenin alt ve üst 
yapısını 20 gün gibi kısa bir sürede 
tamamladı. MÜSİAD tarafından da 
desteklenen hastanenin tefrişatı 
ve tıbbi cihaz kurulumları Sağlık 

Bakanlığınca tamamlandı, ardından 
doktor ve sağlık personeli atandı. 
54 yataklı hastane yılda 250.000 
hastaya hizmet verecek. Hasta-
nede poliklinik hizmetlerinin yanı 
sıra ameliyathane ve yoğun bakım 
üniteleri de yer alıyor.

HASTA KABULÜNE BAŞLANDI
Hastanede 4 ana dal branşı ve 

diş hekimliği hizmeti devamlı olarak 
verilecek. Genel cerrahi, dahiliye, 
çocuk, kadın doğum ve diş poliklinik 
hizmetlerinin verileceği hastanede 
haftanın belli günlerinde nöroloji, 
psikiyatri, fizik tedavi, göz, ortopedi 
poliklinik hizmetleri de olacak. 

Projenin kurulumu esnasında ve 
işletmeye alımında Sağlık Bakan-
lığı, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, 
MÜSİAD Karlsruhe, MÜSİAD Paris 
görev aldı. Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi’nin İSU, A Takımı, Ulaşım, 
Yapı Kontrol ve Fen İşlerinden olu-
şan ekipleri içme suyu, kanalizas-
yon, altyapı, mekanik, elektrik ve 
sıhhi tesisat imalat çalışmalarında 
gece gündüz çalıştı. 

Sağlık Bakanı Dr. Fahrettin Koca 
tarafından da incelenen hastanenin 

tıbbı teçhizat kurulumu ve sağlık 
personelinin atanmasıyla poliklinik 
hizmeti vermeye başlandı.
BAŞKAN BÜYÜKAKIN TEKRAR 
BÖLGEDE

Depremin ilk gününden itibaren 
Hatay’ın Defne ilçesinde Kocaeli 
Büyükşehir’in tüm yardımlarını 
koordine eden Başkan Büyükakın, 
kısa bir aranın ardından tekrar 
bölgeye intikal etti. Kocaeli Büyük-
şehir Defne Hastanesi’nin hasta 
kabulüne başlamasıyla beraber 
sağlık personeli ve depremzedeler-
le bir araya gelen Başkan Büyüka-
kın, ‘’Burada birçok şey aynı anda 
yapıldı. Geldiğimiz günden itibaren 
vatandaşların yemeğini hazırlaya-
lım, çadırlarını kuralım, temel ihti-
yaçlarını karşılayalım diye çalışır-
ken yardımların lojistiğini yönetme 
çabasında olduk. Hastane ve çadır 
kentin kurulacağı alanları belirledik. 
Çöpleri toplamak, ilaçlama yapmak 
gibi çok sayıda işi koordine ettik’’ 
bilgisini verdi.

‘’KOÜ, 99’DA PREFABRİKELERDE 
HİZMET VERDİ’’

Kocaeli Büyükşehir’in deprem 
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bölgesinde ilk günden itibaren ara-
ma kurtarmadan gıda dağıtımına, 
barınmadan alt yapı ve üst yapıya 
kadar 800 kişilik bir ekiple çalıştığı-
nı aktaran Başkan Büyükakın, ’’Kon-
teyner kentin ve hastanenin inşa 
çalışmasına başladık. Diğer kamu 
kurum ve kuruluşlarıyla da eş gü-
dümlü olarak çalıştık. Çok sayıda işi 
bir arada yürüttük. Arkadaşlarımız 
sabahlara kadar fedakârca çalıştı-
lar. Sonuçta burası 20 günde bitti 
ve hasta bakılmaya başlandı. Burası 
normal bir hastanesi statüsünde 
yani bugün kurulup yarın kaldırıla-
cak bir sahra hastanesi değil, bunu 
önemle belirtmek istiyorum. Tek 
farkı konteyner olarak inşa edilmiş 
olması. Ameliyathanesinden yoğun 

bakımına kadar her şeyi var. 2 bin 
metrekarelik kapalı alana sahip. 
Burayı görünce 1999 depreminden 
sonra Kocaeli Üniversitesi Hastane-
sinin yıllarca Derince’de prefabri-
kelerde hizmet verdiğini hatırladım, 
o günler gözümün önüne geldi’’ 
açıklamasını yaptı.

BÜYÜKAKIN: HEP YANINIZDA 
OLACAĞIZ

Kocaeli ile Defne arasında bin 
kilometrelik bir gönül köprüsü 
kurulduğunu ifade eden Başkan 
Büyükakın, sözlerini şöyle tamam-
ladı; ‘’Depremin ardından ilk gün-
den itibaren Hatay’ın, Defne’nin 
ve depremzede kardeşlerimizin 
hizmetinde olduk. Burada kurdu-

ğumuz hastanedeki sağlık çalışan-
larımız büyük bir fedakârlıkla bir 
seferberlik ruhuyla milli mücadele 
ruhuyla buradalar. Bizim ekipleri-
miz de bu ruhla çalıştılar. STK’lar, 
özellikle MÜSİAD büyük bir mutlu-
lukla yapılan çalışmalara katılıyor 
ve destek veriyor. Millet, devlet, 
yerel yönetimler birlikteliğinin çok 
güzel bir örneği oldu. Ben deprem-
zede kardeşlerimizden morallerini 
yüksek tutmalarını, burayı asla terk 
etmemelerini rica ediyorum. Bura-
daki hayatın tekrar ayağa kalkması 
için bu çok önemli. Onlardan hiç 
ayrılmayacağız, hep yanlarında ola-
cağız, onlar kendi ayakları üzerinde 
durana kadar desteklerimiz devam 
edecek.’’

[deprem►
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MARTEST (Afetlere Karşı 
Dirençli Toplumlar Oluştur-
mak İçin Araştırma ve Eği-

tim Merkezi) Projesi kapsamında, 6 
Şubat 2023’te meydana gelen Kah-
ramanmaraş merkezli depremlerin 
bölgede yarattığı etkileri araştırmak, 
bilgi edinmek ve gözlem yapmak 
üzere, öğretim elemanları ve lisan-
süstü öğrencilerden oluşan çalışma 
grubu 11 Şubat-18 Şubat tarihleri 
arasında depremden etkilenen 
bölgelerde incelemelerde bulundu. 
Göksün, Elbistan, Kahramanma-
raş, Pazarcık, Gölbaşı (Adıyaman), 
Gaziantep, Nurdağı, İslâhiye, Antak-
ya, İskenderun ve Adana il/ilçe ve 
mahallerinde, Mw7.7 ve Mw7.6 dep-
remlerinin merkez üssü başta olmak 

üzere, fay eğim, doğrultu ve yüzey 
kırığı gözlemleri, alt ve üst yapılar-
da hasar gözlemleri başta olmak 
üzere sıvılaşma, kaya düşmesi, boru 
hatlarında meydana gelen hasarlar, 
karayolu hasarları yerinde incelendi 
ve bu doğrultuda değerlendirmeler 
yapıldı.

Arazi ekibinde Gebze Teknik Üni-
versitesi (GTÜ) Mühendislik Fakülte-
si İnşaat Mühendisliği Bölümü’nden 
Prof. Dr. Selçuk Toprak, Doç. Dr. A. 
Can Zülfikar, Doç. Dr. Savaş Karabu-
lut, Dr. Öğretim Üyesi Ahu Mutlu, Dr. 
Öğretim Üyesi Ülgen Mert Tuğsal, 
Doktora Öğrencisi Muhammet Cey-
lan, Yüksek Lisans Öğrencisi Kamer 
Özdemir, Yüksek Lisans Öğrencisi 
Sedat Parlak yer aldı.

GTÜ Deprem bölgesinde incelemelerde 
bulundu

GTÜ İnşaat Bölümü 
akademisyenleri, 
Kahramanmaraş merkezli 
depremlerin bölgede 
oluşturduğu etkileri yerinde 
gözlemledi.
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AFAD Genel Merkezi koordinas-
yonunda, deprem araştırmaları 
alanında  akademisyenlerle, 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank ve Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Bilgin başkanlığında 
toplantı yapıldı. Toplantıya TÜBİTAK 
Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal ve 
AFAD Deprem ve Risk Azaltma Genel 
Müdürü Prof. Dr. Orhan Tatar da  
katıldı.

Toplantıda yapılan görüşmelerde 
11 tane alt çalışma grubu oluşturul-
ma kararı alındı. Mevzuat Geliştirme; 
Eğitim, Ar-Ge Bilgi Destek ve İleti-
şim; Haritalama ve CBS; Diri Faylar 
ve Yüzey Faylanması Haritalama;  
Geoteknik ve Kütle Hareketleri; 
Yer Hareketleri, Sismik Tehlike ve 
Senaryo Depremleri; Üstyapı; Altyapı 
ve Kritik Yapılar; Lojistik Network 
Yönetimi; Mülkiyet ve Arazi Yönetimi; 
Planlama, Çevre ve Uygun Yer Seçimi 
başlıklarında alt çalışma grupları 
oluşturuldu.

Toplantıda bugüne kadar ulaşıl-
mış veriler değerlendirildi, çözüm 
önerileri masaya yatırıldı. Konusunda 
uzman isimlerin durum tespitleri ve 
çözüm önerilerinin olası depremlere 
hazırlık konusunda da rehber olacağı 
kaydedildi.

“TÜBİTAK ve AFAD ile 
koordinasyonu sağlayacağız”

Toplantıda konuşan Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, 
“Koordinasyon konusunu AFAD ve 
TÜBİTAK desteğiyle yürüteceğiz. 
Hangi hususta koordinasyon ve çalış-
ma gerekecekse TÜBİTAK ve AFAD ile 
bu koordinasyonu sağlamaya gayret 
göstereceğiz. ” değerlendirmesinde 
bulundu.

İnovatif ve daha yaratıcı çözüm-
lere ihtiyaç duyulduğuna işaret eden 
Varank, akademisyenlere  “Alternatif 
üretimlerle neler yapabiliriz?” soru-
sunu yöneltti.

“Şimdiye kadar odaklanmadığı-
mız, dünyada yenilikçi çözümleri de 
bu imar ve kalkınma aşamalarında 
göz önünde bulundurmalıyız.” diyen 
Varank,  “Multidisipliner çalışmak çok 
kıymetli.” ifadelerini kullandı.

“Endişeleri birlikte çözebiliriz”
Varank, “Biz şu anda Türkiye’nin 

Gayrı Safi Yurtiçi Hasılası’nın yüzde 
8-9’unu üreten bir bölgeyi çalışa-
cağız. Bakış açımız var olanı yerine 
koymaktan ziyade nasıl daha üretken 
olabiliriz, nasıl fırsatlar var önümüz-
de ona bakacağız.” diye konuştu.

Bakan Varank ayrıca  “Birlikte 

çalışabilirsek hızlıca bir platform 
oluşturabiliriz.” dedi.

“TÜBİTAK sahada müthiş çalış-
malar gerçekleştiriyor” diyen Varank, 
“Endişeleri birlikte çözebiliriz. Bilim-
sel olarak ne doğruysa birlikte yapa-
biliriz” değerlendirmesinde bulundu.

“Şehir planlaması yapılırken, yer se-
çim planı yapılırken sizlerden katkı 
bekliyoruz.”

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı 
Vedat Bilgin, akademilerimizin uzun 
vadede bilimsel düşünce ile çözüm 
üreteceğine olan inancını dile getirdi.

Eski uygarlıkların da aynı bölge-
de kurulduğuna dikkat çeken Bilgin, 
akademisyenlere “Şehir planlaması 
yapılırken, yer seçim planı yapılırken 
sizlerden katkı bekliyoruz.” çağrısı 
yaptı.

Bakan Bilgin, “Deprem sonrası 
meslekleri, hayatları, kalite kontrol 
konusu, sismik tasarım önemli. Mev-
cut yönetmeliğin arkasında durarak 
biz de Japonya seviyesine ulaşabili-
riz.” değerlendirmesinde bulundu.

Bilgin, atık ve asbest sorununun 
ilk adımda ele alındığını da vurguladı.
“Genç araştırmacılarımızın 
enerjisini pozitife çevirecek adımlar 
atacağız”

 Deprem araştırmaları için 11 Çalışma 
Grubu kuruldu

[deprem►
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TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan 
Mandal da toplantıdaki konuşma-
sında “Deprem sonrasında açtığımız 
1002-C Doğal Afetler Odaklı Saha 
Çalışması Acil Destek Programını 
başlattık. Şu an sahada 59 farklı 
kurumdan 510 araştırmacımızın yer 
aldığı 119 proje yürütülüyor.

Bilimsel verilerin toplanması, 
sismik, jeolojik, jeodezik, tektonik, ge-
oteknik, yapı sağlığı ve hasar, ulaştır-
ma yapıları, deniz seviyesi değişimi, 
zemin yapısı ve sıvılaşma, yüzey kı-
rığı, deniz seviyesi değişimi, heyelan, 
radon gazı çıkışı, tarım, çevre, tarihi 
ve kültürel yapılar, sağlık hizmetleri, 
psikoloji, sosyoloji gibi sosyal bilimler 
alanlarında, gıda güvenliği, afet yö-
netimi vb. konulardaki bu projelerden 
sahada durum tespiti, analiz ve öneri 
geliştirme şeklinde raporlar alınıyor.

Saha araştırmaları 2 hafta ile 
sınırlı. Sonrasında değerlendirme 
raporları 2 hafta içerisinde Kurumu-
muza sunulmuş olacak. Tüm veriler 
AFAD ile birlikte çalıştığımız ortak bir 
veri merkezinde değerlendirilecek.” 
ifadelerini kullandı.

“Aynı zamanda bu program 
vasıtasıyla birçok genç araştırma-
cımız sahada ilk deneyimlerini de 

kazanıyor.” diyen Mandal, kendisinin 
de araştırmaları bizzat yerinde takip 
etmek için üç kere sahaya gittiğini 
ve araştırmacılardan bilgi aldığını 
kaydetti.

“Depremzede öğrencilerimizi de 
unutmadık”

TÜBİTAK’ın depremzede öğren-
ciler için de çalışmalar yaptığını 
hatırlatan Mandal, “TÜBİTAK olarak 
o bölgedeki lisans, yüksek lisans ve 
doktora öğrencilerimiz için BİÇABA is-
miyle başlattığımız bir araştırma burs 
programı var. Öğrencilerimiz, hangi 
aşamada olurlarsa olsunlar, araş-
tırmadan uzaklaşmasınlar istiyoruz. 
Onları destekleyecek mekanizmalar 
olması gerekiyor.” vurgusu yaptı.

İvedi bir şekilde deprem araş-
tırmalarına yönelik bir araştırma 
platformu kurulabileceğini belirten 
Mandal, ayrıca yurtdışından gelen 
araştırmacıları desteklemek için de 
2221 - Konuk veya Akademik İzinli 
(Sabbatical) Bilim İnsanı Destekleme 
Programını hızlı bir şekilde devreye 
alabileceklerini kaydetti.

Prof. Dr. Mandal, AFAD ile iş birli-
ğine TÜBİTAK olarak her zaman hazır 
olduklarını da dile getirdi.

“Alt Destek grupları Türkiye’de 
deprem ve deprem yönetimi 
konusunda katkı sunmalı”

Toplantıdaki bir diğer konuşmacı 
da AFAD Deprem ve Risk Azaltma 
Genel Müdürü Prof. Dr. Orhan Tatar 
oldu. Tatar, deprem bölgesinde yer 
seçim sürecinde akademisyenlerin 
bilimsel katkısının önemine dikkat 
çekti.

Farklı alt destek gruplarının 
oluşturulmasının önemine vurgu 
yapan Tatar, “Her gruba koordina-
tör atanması ve bu koordinatörlerin 
ilgili kurum ve kuruluşlarla ortak 
çalışma yürütmesi uygun olacaktır. 
Bu gruplar kısa, orta ve uzun vadeli 
olarak çalışmalarına devam etsin 
istiyoruz.” dedi.

Tatar “Belirli bir sinerji yakalan-
dıktan sonra bu grupların çalışmaya 
devam ederek Türkiye’de deprem 
ve deprem yönetimi konusunda 
katkı sunmalarını istiyoruz. Bura-
dan alınan kararların uygulayıcılara 
aktarılmasıyla daha sağlıklı adımlar 
atacağımızı düşünüyoruz.” ifadele-
rini kullandı.

Toplantıya katılan akademis-
yenler de tespit ve önerilerini 
paylaştı.
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GOSB’da düzenlenen kampan-
ya ile deprem bölgesindeki 
kan ihtiyacının karşılanması 

için kan toplandı. GOSB’dan yapılan 
açıklamada “Ülkemizi  d üm imkan-
larımızı deprem bölgesi için seferber 
etmeye devam ediyoruz.

Depremin olduğu günün sabahın-
da Türk Kızılay yetkilileri ile iletişime 
geçerek, bölgemizde kan bağışı nok-
tası oluşturmak istediğimizi bildir-
miş ve bir planlama yapmıştık.

Bu program çerçevesinde, geçti-
ğimiz günlerde GOSB Meydan Binası 
içinde kan bağışı noktası oluşturduk. 
Deprem bölgesindeki kan ihtiyacının 
karşılanması için Türk Kızılay’ının 
kan stoklarına destek vermek iste-
yen firma çalışanlarımız, oluşturdu-
ğumuz alana gelerek, kan bağışında 
bulundular. 

Tüm firma çalışanlarımıza 
destekleri için teşekkür ederiz. 
Firmalarımızdan gelen yoğun talep 

üzerine, Mart ayı içinde aynı alanda 
kan bağışı için tekrar bir planlama 
yapılacaktır.

GOSB deprem bölgesindeki ihtiyaçlar için 
kan bağışı kampanyası düzenledi

[deprem►
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İKV Depremlerin merkez üssü 
Kahramanmaraş’ta iş yerle-
ri ağır hasar alan veya yıkılan 

esnaflar için Kocaeli Valiliğince 
50 iş yerinden oluşan prefabrik 
çarşı kuruluyor.Kahramanmaraş 
Büyükşehir Belediyesi koordinas-
yonunda Dulkadiroğlu ilçesi Ege-
menlik Mahallesi’nde inşa edilen ve 

“Kocaeli Çarşısı” adı verilen geçici 
esnaf çarşısında altyapı ve zemin 
çalışmaları tamamlandı.Prefabrik 
iş yerlerinin montajının sürdüğü 
çarşıda 50 iş yerinin kısa zamanda 
faaliyete geçmesi hedefleniyor.
Kentte koordinatör olarak görevlen-
dirilen Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, , 
depremin ilk gününden itibaren böl-
gede çalışmalar yaptıklarını söyledi.
Hayatın normale dönmesini hedef-
leyen çalışmalara ağırlık verdikle-
rini belirten Yavuz, esnafın işlerine 
hızla dönebilmesi için de çarşılar 
kurduklarını anlattı.Yavuz, şöyle 
devam etti:”Şu anda içinde bulundu-
ğumuz Kocaeli Çarşısı’nda hayır-
severlerimizin, iş insanlarımızın 
desteğiyle 50 adet 32’şer metreka-
relik dükkanlardan oluşan güzel bir 
çarşı kuruyoruz. Prefabrik ve mo-
düler bir yapı olarak inşa edeceğiz. 

Esnaf odamızla birlikte daha sonra 
kura sistemiyle bunları esnafımıza 
dağıtmak suretiyle ticari hayata 
bir başlangıç sağlayacağız. Bunun 
dışında yine şehrin çeşitli merkezle-
rinde kurulacak esnaf çarşıları için 
de çalışmalar devam ediyor.”Çarşıyı 
yaklaşık 10 gün içerisinde hizmete 
almayı planladıklarını dile getiren 
Yavuz, Kocaeli’den bölgeye beledi-
yeler hariç 500 milyon liralık yardım 
yapıldığını, hayırseverlere teşekkür 
ettiklerini kaydetti.Kahramanma-
raş Büyükşehir Belediye Başkanı 
Hayrettin Güngör de bakanlıklar, 
kamu kurum ve kuruluşları ile yerel 
yönetimler işbirliğiyle şehirde 23 
ayrı noktada konteyner ve prefab-
rik çarşılar inşa edileceğini, 50 iş 
yerinden oluşan Kocaeli Çarşısı’nın 
önemli bir ihtiyacı karşılayacağını 
belirtti.

Kocaeli Valiliği esnaflar için 50 işyerinden 
oluşan prefabrik  çarşı kuruyor

Depremlerin merkez üssü 
Kahramanmaraş’ta iş yer-
leri ağır hasar alan veya 
yıkılan esnaflar için Kocaeli 
Valiliğince 50 iş yerinden 
oluşan prefabrik çarşı ku-
ruluyor.
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
şubat ayı Meclis Toplantısı, 
Meclis Başkanı Hasan Tahsin 

Tuğrul’un yönetiminde gerçekleş-
tirildi. KSO Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ayhan Zeytinoğlu ve Meclis 
Üyeleri’nin hazır bulunduğu toplan-
tıya konuk konuşmacı olarak Koca-
eli Sağlık ve Teknoloji Üniversitesi 
(KOSTÜ) Rektörü Prof. Dr. Muzaffer 
Elmas ile Piri Reis Üniversitesi’nden 
Prof. Dr. Oral Erdoğan katıldı. 
Konuklar, depremin ekonomik ve 
sosyal etkilerini değerlendirdi. Ay-
rıca deprem bölgesinde arama-kur-
tarma çalışmalarına katılan AKUT 
Kocaeli Ekip Lideri Abdurrahman Eke 
ile AKUT gönüllüsü Oğuzhan Özkurt, 
bölgeye ilişkin izlenimlerini paylaştı.

SAYGI DURUŞUNDA BULUNULDU
Toplantı Meclis Başkanı Hasan 

Tahsin Tuğrul’un Meclisi selamla-
ması ile başladı. Ardından Tuğrul, 
“Değerli arkadaşlarım, hepimizin 

bildiği 6 Şubat tarihinde bir deprem 
faciası yaşadık, hala da içindeyiz. 
Ölenlere Allah’tan rahmet diliyoruz, 
yakınlarına başsağlığı, yaralılara da 
acil şifalar diliyoruz. Şimdi sizi bu 
büyük felakette kaybettiğimiz va-
tandaşlarımız için bir dakikalık saygı 
duruşuna davet ediyorum” dedi. 
Tüm Meclis, deprem felaketinde ha-
yatını kaybedenler için bir dakikalık 
saygı duruşunda bulundu. Ardından 
Tuğrul sözü konuşmasını yapmak 
üzere KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu’na bıraktı. Zeyti-
noğlu da konuşmasında depremin 
etkilerini, bundan sonra yapılması 
gerekenleri değerlendirdi, ekonomi-
ye ilişkin son gelişmeleri paylaştı.

11 İLİ KAPSAYAN DEPREM FELAKETİ
Zeytinoğlu şunları söyledi: “Şu-

bat ayına maalesef üzücü haber-
lerle başladık. 6 Şubat tarihinde 
Kahramanmaraş merkezli ve 11 ili 
kapsayan büyük bir deprem felaketi 

KSO Meclis Toplantısı’nda depremde 
hayatını kaybedenler anıldı

[oda meclisi►

Kocaeli Sanayi Odası 
şubat ayı Meclis 
Toplantısında depremde 
hayatını kaybeden 
vatandaşlarımız anısına 
saygı duyuruşunda 
bulunuldu. Konuk 
konuşmacılar Kocaeli 
Sağlık ve Teknoloji 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Muzaffer Elmas ile Piri 
Reis Üniversitesi’nden 
Prof. Dr. Oral Erdoğan, 
depremin ekonomik ve so-
syal yönünü değerlendirdi, 
AKUT Gönüllüleri ise 
bölgede yaşadıklarını 
anlattı
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yaşadık. Ölenlere Allahtan rahmet, 
yakınlarına ise başsağlığı diliyo-
rum. Yararlılarımıza da acil şifalar 
diliyorum. Yaraları sarmak için 
TOBB başta olmak üzere tüm Odalar 
olarak elimizden geleni yapmaya 
çalışıyoruz. Oda olarak üyelerimizin 
de desteği ile afet bölgesine kon-
teyner, jeneratör, ısıtıcı, battaniye, 
çeşitli gıda ve ihtiyaç malzemeleri 
başta olmak üzere bugün itibari ile 
7 tır yardım malzemesi gönderdik. 
Destek olan üyelerimize teşekkür 
ederiz. 

KALICI KONAKLAMA İMKANI 
ARTIRILMALI

Bununla birlikte, bölgedeki 
işyerlerini yaşatmak ve sosyal ve 
ekonomik hayatı devam ettirebil-
mek için bölgede kalıcı konaklama 
imkanlarının arttırılması gerekiyor. 
Bölgenin kısa sürede normalleşe-
ceği inancıyla vatandaşlarımızın 
burada geçici süreli barındırılması 
için destekleyebilirsiniz. Ama önemli 
olan bu vatandaşlarımızın o bölgede 
güvenli bir şekilde yaşamlarına de-
vam etmesi için imkanları sağlamak. 
Bundan sonraki süreçte; Oda olarak 
biz dekonteyner, gıda, hijyen malze-
mesi gibi yardımları yapmaya devam 
edeceğiz. Bu konuda da destekleri-
nizi bekliyoruz. Ayrıca; yardımlarınızı 
TOBB üzerinden de yapabilirsiniz.”

EKONOMİK DEĞERLENDİRME
Zeytinoğlu daha sonra her ay 

olduğu gibi, ekonomik verileri kısaca 
değerlendirdi. Zeytinoğlu konuşma-
sına şöyle devam etti: “Ocak ayında 
ihracat yüzde 10,4 artarak 19 milyar 
376 milyon dolar  olarak gerçekleşti. 
Bu en yüksek ocak ayı ihracatı oldu. 
En fazla ihracat yaptığımız ilk beş ülke 
ise Almanya 1 milyar 826 milyon dolar, 
ABD 1 milyar 186 milyon dolar, Rusya  
1 milyar 42 milyon dolar  burada ivme-
lenme ocakta da devam etti, İngiltere  
954 milyon dolar, İtalya  917 milyon 
dolar  şeklinde oldu. Avrupa Birliği’ne 
8 milyar 159 milyon dolar ihracat ger-
çekleştirdik. Diğer Avrupa ülkelerine 
ise 3 milyar 254 milyon dolar ihracat 
yaptık. Avrupa’nın ihracatımızdaki payı 
yüzde 58,9 oldu. Yakın ve Ortadoğu ül-
kelerine 3 milyar 299 milyon dolar  ve 
Kuzey Afrika ülkelerine ise 909 milyon 
dolar ihracat yaptık.

İTHALAT VE DIŞ TİCARET AÇIĞI
İthalatımız yüzde 21,2 ile 33 milyar 

742 milyon dolar olarak gerçekleşti. 
Yatırım (sermaye) malları yüzde 32,7 
hammadde (ara mallar) yüzde 16,1, 
tüketim malları yüzde 70,9 artış gös-
terdi. Dış ticaret açığının azaltılması 
noktasında tüketim malları kalemi 
dikkatle izlenmeli diye düşünüyoruz. 
Döviz kurlarının ihracatı destekler bir 
seviyede olmasının, tüketim malları 

ithalatının azalması noktasında da 
önemli bir destek unsuru olacağını dü-
şünüyoruz. Dış ticaret açığına baktığı-
mızda 14 milyar 366 milyon dolar oldu. 
2022 Ocak’ta 10,3 milyar dolar idi.

KOCAELİ DIŞ TİCARETİ
Kocaeli Gümrüklerinden aldığımız 

verilere göre ocak ayında Kocaeli’den 
gerçekleşen ihracat yüzde 10,4 artışla 
2 milyar 967 milyon dolar olarak ger-
çekleşti. İthalatımız ise yüzde 33,1 ar-
tışla 5 milyar 528 milyon dolar oldu.”

CARİ DENGE 
Cari dengeye ilişkin konuşan 

Zeytinoğlu, “Cari denge 2022’de 48 
milyar 769 milyon dolar açık ver-
di. 2021 yılında 7,2 milyar dolar idi. 
Aralık ayı 5,9 milyar dolar açık verildi. 
2022 yılında hizmet gelirlerinde artış 
olmasına rağmen açıkta ana etken dış 
ticaret açığındaki artış.Hizmet gelirleri 
2022’de 49,8 milyar dolar   2021’de 
31,8 milyar dolar idi. Dış ticaret açığı 
2022 yılında 89,7 milyar dolar, 2021’de 
29,3 milyar dolar idi. Ocak ayında da 
14,3 milyar dolar olan dış ticaret açığı 
yıllık cari açığa yansıyacaktır” dedi.

ENFLASYON DEĞERLENDİRMESİ
Zeytinoğlu enflasyona ilişkin ise 

şunları aktardı: “Enflasyon verileri-
ne baktığımızda ocak ayında; TÜFE 
yüzde 57,68 oldu, aylık yüzde 6,65 
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artış gösterdi. ÜFE ise yüzde 86,46 
oldu, aylık yüzde 4,15 artış gösterdi. 
Döviz kurunda çok ciddi bir hareket 
olmaması ve enerji maliyetlerinde de 
kademeli düşüşler olmasına rağmen 
beklenenin üzerinde rakamlar gör-
dük. Baz etkisiyle daha hızlı gerile-
meler görülebileceğini bekliyorduk. 
Şubat ayında baz etkisinin biraz daha 
azaldığını görüyoruz.”

KAPASİTE KULLANIMI EV SANAYİ 
ÜRETİMİ

Kapasite kullanımı ve sanayi 
üretimini de değerlendiren Zeytinoğ-
lu, “Ocak ayında kapasite kullanım 
oranında baktığımızda Türkiye gene-
linde yüzde 75,3 gerçekleşti. Geçen 
yıla göre 2,3 puan / aralık ayına göre 
1,2 puan geriledi. Kocaeli ise yüzde 
70,4 olarak gerçekleşti.  Geçen yıla 
göre 0,6 puan / aralık ayına göre 
1,6 puan geriledi. Sanayi üretimi ise 
yıllık yüzde 2,0 azaldı, aylık yüzde 1,6 
artış gösterdi. Aylık bazda elektrik, 
gaz, buhar sektöründe yüzde 0.2 ve 
yüksek teknolojili ürünlerde 4.7’lik 
gerileme dışında tüm sektörlerde 
artış yaşandı. Yıllık bazda ise 0,2’lik 
gerileme olmasına rağmen; sermaye 
mallarında yüzde 14.8’lik, orta yüksek 
teknolojili ürünlerde yüzde 11,2’lik, 
yüksek teknolojili ürünlerde yüzde 
5,5’luk ve imalat sanayinde yüzde 
0,5’lik artışları artışlar değerli. Sanayi 
üretiminde bir önceki yılın son çeyre-
ğine göre artış yüzde 0,7’dir. Buradan 
dördüncü çeyrek ekonomik büyüme 

oranlarında sanayinin katkısının ilk 
üççeyreğin altında kalacağını söyle-
yebiliriz” diye konuştu.

İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerine ilişkin konu-

şan Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı aralık 
ayında yüzde 10,2 olarak açıklandı. 
Bir önceki yılın aynı ayına göre 0,8 
puan geriledi, kasım ayının 0,1 puan 
üzerinde. Kasım’dan Aralık’a çalışa-
bilir nüfus 76 bin kişi arttı. İşgücüne 
katılanlar 80 bin kişi arttı. İstihdam 

edilenler 218 bin kişi arttı. Aralık 
itibariyle toplam istihdam sayısı 31 
milyon 573 bin kişi. Geçen ay meclis 
toplantısında kasım ayını 31 milyon 
574 bin kişi açıklamıştım.  Bu ay TÜİK 
eskiye dönük verileri güncelleyerek 
bu sayıyı 31 milyon 355 bin kişi olarak 
revize etti.  Bu sebeple verileri takip 
etmekte zorlanıyoruz” dedi.

Zeytinoğlu’nun konuşmasının 
ardından konuk konuşmacılar sıra-
sıyla söz alarak değerlendirmelerini 
paylaştı.

[oda meclisi►
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Piri Reis üniversitesi’nden Prof. Dr. Oral 
Erdoğan; Deprem Master Planı yapılmalı

Prof. Dr. Oral Erdoğan KSO Mecli-
sinde yaptığı konuşmada deprem ve 
ekonomi arasındaki ilişkilere değin-
di. Oral Erdoğan gündemin deprem 
olduğunu ve ekonomiden daha fazla 
önem taşıdığını belirterek şunları 
söyledi: 

“Hayatını kaybedenleri rahmet-
le anıyorum, sorun yaşayanlara da 
acil şifalar diliyorum. Zor bir süreci 
yaşıyoruz, daha da yaşayacağımızı 
düşünüyorum. Önce deprem sonra 
ekonomi konuşacağım. 

Bu işin dayandığı nokta finanstır. 
Konut yaparken neredeyse yüzde 
80’den fazlası konut kredileri ile alın-
dı. Depremde gördük ki eski binalar 
yıkıldı ama yeni binalar da çok yıkıldı. 
Geçen hafta Ulaştırma Bakanlığı’nın 
bir toplantısında ‘Yeşil Finans’ konu-
suna değinmiştim. Dikkatimi şu çek-
mişti, yeşil finansa tüm sanayicilerin 
geçmesi gerekiyor, çünkü zurnanın 
son deliği yine finans. Kurallar orada 
kati bir şekilde uygulanır durumda. 
Örneğin Avrupa’da kredi almaya gitti-
niz bazı endekslere uygun değilseniz 

o kredi verilmez size. Ama Türkiye’de 
hala çok rahat istisnalar olabiliyor. 
Konutta da aynı şey yaşanıyor. İmar 
Durum Belgesi alma arkasında Proje 
Onayı, İnşaat (Yapı) Ruhsat ki önce-
den alınmıyordu şimdi önce bir temel 
ruhsatı alınıyor, sonra Temel Üstü 
Ruhsatına geçiliyor. Güzel bir aşama 
idi. Ama buna rağmen de Türkiye’de 
sorunlar yaşandı. Kat İrtifakı Tesis 
edildi ama bakıyorsunuz konutların 
yüzde 50’den fazlası kat mülkiyetine 
geçememiş. Yıllardır kat mülkiyetine 
geçmemiş olanların dışındaki tırnak 
içerisinde ‘mağdurlar’da dikkate alı-
narak yıllardır imar barışı çıkarıyoruz. 
1966’dan beridir bu konuda çıkarılan 
bir sürü yasa var. 

Geçici maddeye de “afet risklerine 
hazırlık kapsamında” ile başlıyoruz. 
“Sizi affedeceğiz ama gerekçe afet 
risklerine hazırlık yapmak” deniliyor 
yani. Geçici maddenin son maddesi de 
‘yapının depreme dayanıklılığı hususu 
malikin sorumluluğundadır’ deniyor. 

Artık gerçek aynaya bakma za-
manı. Gölcük depreminde idare ettik 

ama bu sefer idare etme zamanı yok.  
Anayasaya bir madde konacaksa 
“deprem” çok net olmalı. 

Kabaca 10 ilin milli gelirdeki payı 
yüzde 9 civarında. Ama 3 il unutulu-
yor. Onlarda da çok zarar olduğunu 
biliyoruz. Kilis birincildir, diğer iki ili 
de hepiniz tahmin ediyorsunuzdur.  13 
il etkiledindi aslında ama 10 il olarak 
lanse edildi, sanırım hayatını kaybe-
denlerin sayısı etkili oldu. Bu olayın 
milli gelirdeki etkisi daha büyük.
Tarımsal etkisine baktığımızda yüzde 
15’lik bir etkisi var. 

En önemlisi ise Atatürk’ün önem 
verdiği bir yeri konuşuyoruz. Çok 
daha farkı boyutu var konunun. 

Yeni düzen depreme uygun olmalı. 
Ekonomiyi de ona bağlamalıyız. Ana 
kritik nokta da eğitim. “Devlet yetişsin 
devlet yetişsin” diyoruz millet nasıl 
yetişsin peki? Oraya gittiğimizde iz-
leyerek mi yardımcı olacağız? Bunun 
ciddi bir eğitim verilmeli. 4-5 sene 
önce Japonya’da 7 üzeri depreme 
yakalandık, 30 küsürüncü kattayım, 
eşim ve çocuğum da yanımda. 40 sa-
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niyeden uzun sürdü, biz bir süre son-
ra korkudan koridora doğru koştuk, 
kimse yok! Bu noktaya da gelmişler. 
Bina zaten yıkılmayacak...

Ekonomi, politika ve hukuk üçge-
nini bağlayacak bir şekilde depremi 
dikkate alan bir master plan yapılma-
sı gerektiğini düşünüyorum.

Şehirleri neden fay hatlarına göre 
yapmıyoruz? Şehirleri neden ona 
göre dizayn etmiyoruz, önce yolları 
neden düşünmüyoruz da dev finans 
merkezleri yapıyoruz? 

Depremin zararının manevi 
kısmını ölçemediğimiz için değer 
kısmını belirlemek sıkıntılıdır. Maddi 
tarafta subjektif ölçülebilir birkaç 
örnek vereceğim. Sadece resmi veriye 
göre düşünürseniz 33-34 bin tane 
tam hasarlı yapı var. 7 bin civarı orta 
hasarlı, çok sayıda da az hasarlı yapı 
var. Sadece konut zararı yok ki  fabri-
kalar zarar gördü, yollar zarar gördü, 
İskenderun limanı anormal zarar 
gördü, onunla bağlantılı ithalat/ihra-
cat yapamayan firmaların zararları… 
Bunları eklediğiniz zararın maddi kıs-
mı 100 milyar doları geçecek. Tahmini 
milli gelirden fedakarlık ise yüzde 
1 civarında. Bu da 8-9 milyar dolar 
yapar. Bunun sonsuza sirayet ettiğini 
kabul ederseniz bugünkü değeri de 
70-80 milyar dolar. Demin söylediğim 
100 milyar dolar üzeri maddi zararın 
da ötesinde bir durum bu. 

Tüm bunlar daha fazla çalışarak 
kapanabilir. O bölgedeki insanların 
entellektüel sermayesini kaybettik.
İnsanları kaybettik, her biri ne kadar 
değerli idi… 

Bu ciddi bir kayıptır. Sadece emek 
gücü olarak değil beyin gücü olarak, 
moralite olarak da büyük bir kayıptır. 

Ayrıca vazgeçilen yatırımlar… 
Türkiye’nin tüm diğer şirketleri, ban-
kalar da dahil olmak üzere kaynak-
larını o bölgeye kullanmak zorunda 
kaldığı için kendi alanında yapacağı 
işten fedakarlıkta bulanacaklar veya 
bulunacaklar… 

Dünyadaki diğer rakiplerimiz 
kendi üretimlerine devam ediyorlar, 
biz kendi üretimlerimizde geri kalıyo-
ruz. Dolayısıyla pazar kaybı, rekabet 
avantajı kaybı olacak. Ölçülmesi 
sıkıntılı olan konular. 

Küresel ekonomi boş durmuyor, 
devam ediyor. Borsayı gecikmeli ka-
pattık… Borsa hepimizin şirketlerinin 
olduğu bir yer. Sadece 10 ilin şirketle-
rinin faaliyetleri mi zarar gördü? Tüm 
şirketler, başta bankalar ki kaç tane 
şubeleri var o bölgelerde. Bu iş kap-
samlı sistematik bir durumdu. Böyle 
durumlarda herkesin her türlü bilgiye 
derhal ulaşması mümkün değildidir 
böyle günlerde,  ‘dur’ dersin herkes 
öğrensin… Sadece bir iki şirketin ka-
muya bilgi aktarma durumu değildir, 
aynı zamanda yatırımcının bilgi alma 

durumudur bu. İnsan vaka ile uğra-
şırken yatırım falan düşünecek bir 
durum yoktur, analizde yapamaz o 
yüzden durdurursun.

Finansta şunu çok söylerim; 
borsada işlemler durmamalı. Fakat 
bu mükemmel piyasada geçerli bir 
durumdur. Ama piyasa mükemmel 
değil ki… Hangi şirkette ne olduğunu 
yatırımcı nasıl bilecek? Biz o an ölü 
sayısını bile bilmiyorken… 

Küresel ekonomide gelişmeler
Böyle bir durumda küresel eko-

nomi boş durmadı, ana konu enf-
lasyonla mücadele idi. İkinci konu 
ticari yavaşlama, üçün konu ise yeşil 
ekonomi dönüşümü.

Amerika Merkez Bankası’nın 
ne yaptığını anlamaya çalışa-
lım. 2022’nin başı, ortası, eylül ve  
2022’nin sonu ile 2023’teki faiz verim 
eğrilerini paylaşayım. Son durum kısa 
vadeli faizler, yukarı doğru çekil-
di. Başta 0 idi, şu an 4,5 seviyesine 
çekildi. 2022’nin başlarında yani 
Rusya-Ukrayna olayı ve tedarik zin-
cirinin patlamasından önceki süreçte 
Amerika her şeyi yoluna koymuş, 
büyüme ekonomisin başarmak 
yolunda ilerliyordu. Sonraki süreçte 
hızla bir Rusya-Ukrayna gerilimi, 
enerji maliyetleri, gıda maliyetleri 
derken enflasyon patlıyor dünyada, 
Amerika’da da yüzde 8-9’ları aşıyor. 

[oda meclisi►
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Bu durumda para politikası ile bu 
enflasyonu dizginleme dönemidir. 
Amerika “Faiz oranlarını hızla yukarı 
çekersem, tüketimi kontrol altına 
alırsam enflasyonu yeniden aşağı 
çekebilirim” dedi. 

2022 başında bir büyüme grafiği 
vardı, 2023 başında ise resesyonu ka-
bullenmiş bir ekonomi modeli oluştu. 
İlle resesyona girecek demiyorum, 
girme olasılığı yüzde 90. Çok büyük 
bir olasılık. Ancak on zeytin yenen bir 
ekonomide dokuz zeytin yendiğinde 
refah çok kaybedilmez ama iki zeytin 
yiyen bir zeytine iniyorsa ya da bir 
zeytin yiyen yiyemez hale gelecekse 
esas onlar düşünecek. Resesyon de-
diğiniz iki çeyrek ekonomide büyü-
menin gerçekleşmemesi durumudur. 
Zaten refah olarak belli bir seviyede 
olan Amerika’nın büyümesinin biraz-
cık durmasında bir sıkıntı yok ki esas 
başka yerlere bir şey olabilir. 

Deprem öncesinde mayıs-haziran 
civarı Türkiye için zor geçecek diye 
tahminlerde bulunuyordum, görüşle-
rim değişti ve çok öne geldi. Deprem 
girdi işin içine. Ne kadar etkisi olacak 
bilmiyorum, onu zaman gösterecek.

Ticarette daralma ile ilgili de bir 
veri paylaşayım. Baltık endeksi ve İs-
tanbul navlun endeksi… Her ikisinde 
de tarihi dip seviyelere doğru gidiş 
var. İhracatta/ithalatta taşıttığınız bi-
rim malın bedeli navlun, o navlunların 
taşındığı kiralama bedelinde tarihi 
düşüş var demek. Amerika’nın sıkılaş-
tırmasının, Çin’in yüzde 3’lere düşen 
büyüme oranının etkileri ile büyük 
olasılıkla 2023 sonları 2024 başları 
etkili bir resesyon yaşanacağını halen 
bekliyorum ve bunun Amerika’yı ra-
hatsız etmeyeceğine inanıyorum ama 
dünyanın çeşitli yerlerinde sorunlar 
çıkarabilecektir.

Türkiye için sorular hazırladım.
2002 yılı sonundan günümüze;
1. Faiz mi enflasyon (TÜFE) mu 

kazandırdı?
2. Altın mı, faiz mi?
3. Dolar mı, altın mı?
4. Hangisi en çok kazandırandı?
a.Faiz b. Altın c. Dolar d. Ortalama 

Mal (Enflasyon)
2021 Aralık’tan itibaren altın 

çok değer kazanmış oluyor, sonra 
geçinme endeksi-mal, sonra mal-
Tüfe, sonra dolar ve en son faiz. Faizi 
düşürdük ama neyi çıkarmışız enflas-
yonu. Demek ki faiz çok düşürülürse 
enflasyon çok çıkar denebilir mi?  

2018 başından itibaren yeni cum-
hurbaşkanlığı sistemi ile 2022 sonu-
na kadar ne olmuş diye baktığımızda 
ne değer kazanmış; altın, sonra dolar, 

ardından geçinme endeksi ve tüfe ve 
düşük faiz.

2013 Aralık sonundan bugüne 
baktığımızda; altın, dolar, geçinme 
endeksi-tüfe ve faiz. 

2003-2023 Şubat’a baktığımızda 
muazzam bir altın kazanma durumu 
var. Ardından geçinme endeksi, faiz 
ve dolar. 

Hangi vadeye bakıyor iseniz 
politikanız değişebilir. Ama 2002 
sonundan bugüne büyüme analizleri 
bu anlattığım vadelerdeki faiz, enf-
lasyon, altın, dolar dikkate almadan 
yanlış olur. 

Bazı dönemlerde devlet müda-
halesiyle faiz ve doları çok etkiliyo-
ruz. Ama uzun dönemde bu işimize 
yaramıyor. Türkiye için 2013 kritik bir 
yıl Gezi olayları-Aralık vakası, 2014 
başındaki FETÖ olayının devreye 
girmesi bir milat gibi…

Faiz 2002-2013 arasında iktidar 
tarafından ciddi bir şekilde yüksek tu-
tulmuş. Sonraki dönemde çok net bir 
şekilde düşük kalmış. Hangi dönem 
ekonomide çok iyiydik diyoruz, ilk 
dönem değil mi? 

Şimdi ilk defa ortaya koyuyorum 
ve tartışılacağını düşünüyorum ülke-
mizde. İkinci dönemde faiz düşük iken 
daha doğrusu düşük görünüyor iken 
(mevduat faizi) şu anda son birkaç 
haftadır önemli bir gelişme var, kur 
korumalıdaki bankalara, merkez 
bankası faizinin üç puan kadar üstü 
denilen sınırı serbest bıraktık denil-
mişti. O yüzden de bankalar size yüz-
de 12 faiz, dolarda ne kadar çıkarsa 
onu da hazine ödeyecek diyordu ya 
yüzde 12 demek yerine yüzde 20-22 
diyebiliyor. Böylece faizleri yükselttin 
hani düşük faizdi? Mevduat faizinin 
çıkmasına izin verdiler. Doğru yönleri 
kısa vadede tabii ki var. Dediler ki 
yatırım yaptığınız araçlarda tahvilin 
payı daha az olabilir. Hisse senedi-
nin payı yüzde 30’a kadar çıkabilir 
dediler. 

Böyle olunca bankaların tahvil-
den hızla çıkması, hisse senetlerine 
girmesi gerekiyor, borsanın tavan 
yapması gerekiyor bugün. Böyle 
olunca elinde tahvil tutan sanayiciler, 
bankalar, tahviller çok satıldığı için 
zarar edecek. Piyasa kendi işlerliği 
içerisinde artılar eksiler kazanmazsa 
bu işlerin bir tehlikesi var diye düşü-
nüyorum. 

2003-2013 arası büyüme neydi? 
2013-2022 arası büyüme ne?

Çok da fark etmiyor. Birincisinde 
2008-2009 krizi yaşandı. İkincisinde 
2018-2019 sıkıntısı ve pandemi…

Genel büyüme 10 senede hemen 

hemen aynı gibi diyebiliriz. Cari açık 
o zaman da vardı, şimdide var. Dış 
dünyaya borç yapa yapa gidiyoruz. 
Burada bir değişiklik olması iste-
niyordu değil mi? Özellikle Türkiye 
modelinde de vurgulanan “cari fazla 
verme” üzerine yol alıyor idik. Şu an 
henüz orada olamamışız. 

Temennimiz aslında bir ülke kendi 
yağı ile kavrulsun. Tasarruf fazlası 
ile yatırımlarını, üretimlerini yapsın, 
fazlası varsa başka ülkelere gitsin 
oralarda da yatırım yapsın kazansın. 

Niye Norveç, Hollanda gidip Çin’de 
büyük yatırımlar yaptı da biz yapa-
madık. 

Türkiye, dış dünyada Rusya ve 
Arabistan’daki inşaat yatırımları 
dışında know-how yatırımlarında çok 
zayıf kaldı. Amerika fikri mülkiyette 
anormal cari fazla veriyor. Fason 
işlerde de dış dünyaya ürettiriyor ve 
alıyor. Karşılığında da tahvil veriyor. 

Türkiye’nin faiz verim eğrisine 
baktığımızda dünya yukarı doğru gitti 
biz aşağı doğru geldik.  Büyüme hede-
fi var iken bir resesyon beklentisine 
gelmişiz. 

Uzun vadeli faiz yüzde 12 ise, kısa 
vade de yüzde 12 ise yatırımcılar 
hangi vadeyi tercih eder? Tabii ki kısa 
vadeliyi. Herkes bunu tercih ederse 
mali sistem uzun vadeli kredi vere-
mez hale gelir. Kısa vadeli vermeye 
başlarsanız orta-uzun vadeli yatırım-
lar istendiği gibi yapılamaz ülkede. 
Böyle olunca büyüme bir iki dönem 
sonra küçülmeye döner. Bu ekonomi-
de bilinen basit bir gerçektir. Ben bir 
de buna likitte derinlik farklılaşmasını 
ekliyorum. Bir ülkede likidite anormal 
yükseliyor ama buna karşı piyasa 
derinliği yeterli değilse, bir düzeltme 
gelir. Çünkü likidite borçlanma ile 
ortaya çıkıyordur. Çok fazla borçla iş 
yaparsanız ve karşılığında bir panik 
geldiğinde her şey doğruya yani ger-
çek değere dönemeye başladığında 
o değerin karşılığı bulunamaz, çünkü 
likidite sizi aldatıyor.

Şuandaki faiz verim eğrisine 
baktığımızda çok net bir resesyon 
beklenti grafiği çıkıyor karşımıza. 
Deprem de bu duruma çok net bir 
etki yaptı. Türkiye’nin kısa vadede bir 
yerde planlı bir resesyon yapması 
faydalı olabilir. Amerika hep planlı 
yapıyor bana göre, Türkiye niye yap-
masın? “Yüzde 6 ya da 8 büyüyeceği-
me bu sene yüzde 2 büyüyeyim. Ama 
bileyim ve ona göre hazırlık yapayım 
gibi…”

Zor bir düşünce ama neden 
olmasın? Depreme tam dayanıklı bir 
Türkiye ümidiyle.
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Kocaeli Sağlık ve Teknoloji Üni-
versitesi (KOSTÜ) Rektörü Prof. 
Dr. Muzaffer Elma KSO Mec-

lisine katılarak bir yandan depremi 
değerlendirdi, bir yandan görev yap-
tığı üniversite hakkında bilgiler verdi. 
Muzaffer Elma’nın konuşması şöyle:

“Aslında üniversitemizi tanıtan, 
üniversitemizdeki eğitim-öğretim ile 
sanayicimizin talepleri doğrultusun-
daki bir eğitim ortamını konuşmak 
üzere bugünü belirlemiştik. Böyle 
bir afet olunca ve benim de alanım 
deprem olunca konuşmamı ağırlıklı 
olarak bu yöne çektim.

Depremden bir gün önce Dic-
le Üniversitesi’nde bir toplantıya 
gitmiştim, sonra gezerken yüksek 
binaları görünce yanımızda dua-
yen bir gazeteci vardı, depremden 
konuştuk,”Hocam burada 500 yıldır 
deprem olmuyor, olmaz” dedi. Bu 
yönde bir algı vardı bölgede. 

Biz Türkiye’de deprem haritamızı 
zaten biliyoruz. 1940 Erzincan dep-

reminden sonra ilk harita yapıldı ve 
sonrasında depremler oldukça harita 
yenilendi. Bu haritada değişmeyen 
şey Kuzey Anadolu Fay Hattı, Doğu 
Anadolu Fay Hattı ve Batı Anadolu 
Fay Hattı’dır.

Bu depremde bin  yılda bir olan bir 
durum meydana geldi.  Bölge büyük 
bir şekilde yerinden oynadı. Tarih bize 
şunu gösteriyor; Hatay’da 122 yılında 
ilk deprem olmuş 30 binler civarın-
da insan ölmüş, 1100’lü yıllarda bir 
deprem olmuş 300 binler civarında 
kayıplar olmuş. Sonrasında 1500’ler-
de ve 1800’lerde deprem olmuş. Yakın 
tarihteki depremler hep 7’ler civarın-
da olmuş.

Deprem tahminleri istatistiklere 
göre yapılır. 2018’e kadar bu ista-
tistikler daha çok son 100-200 yılda 
bilinen ve ölçülen depremlere göre 
yapılıyordu. Ancak 2018’de bunun 
böyle olmayacağı anlaşıldı ve 2400 
yıllık bir depremin olma ihtimaline ve 
1 kere tekrarlanma ihtimaline göre bi-

naların yapılması gerektiği söylendi. 
Bölgede son 800-900 sene içinde 

olan bir deprem tekrarlanmış oldu. 
Herkese sürpriz gelen iki fayın 9 saat 
arayla kırılması oldu. Belki o fay 10 
sene sonra kırılacaktı. Çok sayıda 
bina yıkıldı ancak ilk deprem sonra-
sı insanlar binalarına girmediği için 
orada enkaz altında kalan olmadığı 
durumlar oluştu. 

Her deprem olduğunda deprem 
yönetmeliğini değiştirdik. 1947, 1953, 
1961, 1968, 1975, 1998, 2007 ve 2018 
gibi... Deprem yükü şöyle hesaplanır; 
binanın bir ağırlığı var bunun belirli 
bir oranı yatay yük olarak binaya ge-
lir. Bunu da kolonlar ve perde beton 
alır. 

Önce deprem yükünün yüzde 4’ü 
binaya gelir denilmiş, sonra 1967’de 
0,10 yapmışız. Erzincan depremi 
olunca 0,25’e kadar çıkmış bu. 1999 
depreminden hemen önce çıkmıştı 
yönetmelik. 1999 depremi olunca ve 
yine binalar yıkılınca zemin dikkate 

KOSTÜ Rektörü Prof. Dr. Muzaffer Elma:”Asıl çıkış yolu 
binayı güvenli hale getirmektir”

[oda meclisi►
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alınmaya başlamış. Yumuşak ze-
minler depremi 3-4-5 kat büyütüyor 
denildi ki bunu da gördük. Sonra 
2007’de yönetmelik revize edildi ve 
görüldü ki yüksek katlı binalar ile ilgili 
bir yönetmeliğimiz yok. Bunları ön-
leyecek farklı bir yönetmelik getirildi 
2018’de. Büyütme kat sayıları hesap-
landı. Burada bizim için mühendisler 
için önemli olan depremin şiddetin-
den ziyade oluşturduğu ivme önemli.  
Deprem hesabını yaparken kuvvet, 
kütle ve ivme’nin çarpımı ile hesapla-
nır.  Buradaki depremlerden 2-3 kat 
daha fazla deprem yükü geldi. Bu etki 
bir afet aslında. 

Biz artık kendimize çok güven-
meyelim denildi ve 3-4 kat bina daha 
uygun görüldü, Cumhurbaşkanımız 
da bunu söyledi. Bu çok boyutlu bir 
etkiye sahip. Burada olağan dışı bir 
durum var. 

Her depremde harita değişti 
ve yapılar için sırayla; Etriye, hazır 
beton, asmolen döşeme, betonar-
me perde, zemin sıvılaşması, zemin 
büyütmesi ve yüksek binalar için 
yönetmelikler çıktı.

Her depremde bir şey öğreniyoruz 
ama ders alıyor muyuz bu konu daha 
önemli. 

Deprem oluyor müteahhit günde-
me geliyor. Bu asıl algıyı değiştiriyor. 

Suçlu kim? 
Hepimiziz. 
Bunu görmeden sorunu çöze-

meyiz. Antakya, Hatay, Adıyaman, 
Maraş’taki tüm mühendislik firmala-
rının yıkılan bir binası vardır. Beledi-
yedeki yetkililer bu binayı onaylamış-
tır.

Mühendisler olarak söylediğimiz 
iki şey var; deprem haritamız var, 
yönetmeliğimiz var, ona uygun bina 
yapalım. 

Aslında uzmanları çok dinliyoruz 
ya, konuşacak bir şey yok aslında 
mevcut kötü durumumuzu bir şekilde 
kurtarabilir miyiz diye dinliyoruz. 
Bir çıkış yolu arıyoruz. Asıl çıkış yolu 
binayı güvenli hale getirmektir. 

Üniversite binaları niye yıkılmıyor; 
TOKİ diyor ki ucuz arsa bulun. Kenar-
da dağda bir yerde buluyorlar. Bakın 
TOKİ’nin çoğu binası sağlam zeminde. 

Deprem görmüş binaların mutla-
ka güçlendirilmesi gerekiyor. Binada 
kılcal bir çatlak varsa o bina güvenliği 
yüzde 60’a iner.  Binalar bir büyük 
depremi karşılayacak şekilde yapılı-
yor. İkinci deprem için yapmıyoruz. Bu 
gerçekleri görerek bu durumu ciddiye 
alalım. Bu çok zor bir şey değil bu. 

Bu konuda elimizden geleni de 
yapmaya hazırız.

İki üniversiteden biri
Üniversite ile ilgili de bir şeyler 

söylemek isterim. Bizim üniversite-
miz Avrupa Eğitim Vakfı’nın kurduğu 
iki üniversitende biri. Biri Kıbrıs’ta biri 
Kocaeli’de. 

Daha önce İstanbul’da bir MYO 
iken, pandemide ilimizde kurulmuş 
ve şimdi Başiskele’de eğitimi sürdür-
mekteyiz. 

3.700 öğrencimiz var. Bunun 300’ü 
yabancı öğrenci. 

Diş hekimliği, hemşirelik, fizyo-
terapi, eczacılık, bilgisayar-yazılım 
gibi hem sağlığın hem teknolojinin bir 
arada olduğu programlar ağırlıkta.

Üniversite olarak; dünyadaki deği-
şimi insanlara anlatmayı, bu değişimi 
anlatacak mezunlar yetiştirmeyi 
hedefliyoruz. 

Dünyada artık düz bir yol yok, her 
şey karmaşık ve buna hazır olmalıyız. 

Dünyadaki değişim 2015’ten sonra 
hızlandı ama bizim ayak uydurmamız 
geride kaldı. Bu değişime ayak uydur-
manın yolu da herkese alanı dışında 
yetkinlik kazandırmaktan ve bunu 
yönetmekten geçiyor. 

Üniversitelerde önceden 4 yıllık 
programlar vardı, bunun yerine artık 
tüm hayata serpiştirilmiş sertifikalar, 
özellikler, yetkinlikler öne çıktı. Sabit, 
statik eğitimlerin devri hızlı geçiyor.

Dünya Ekonomik Forumu’nda gün-
deme geldi;

• İşverenlerin %60’ı mezun yetkin-
liklerinden memnun değil

• Diploma yanında yetkinlikle-
re göre işe alma oranı 5 yıl içinde 
% 50’ye çıkacak. Bu dünyada hızla 

yayılıyor.
• 2030’da şu andaki işlerin %85’i 

biçim değiştirecek.
• Şu anda uzaktan çalışma isteği 

gençlerde ortalama %85 civarında. 
Biz üniversite olarak da prog-

ramlarımızı bu yenilikçi modele göre 
değiştirdik ve düzenledik. Esnek bir 
model sunuyoruz. Diyelim ki hem-
şirelik okuyan bir öğrenci bilgisayar 
ve psikoloji bölümünden 4’e yakın 
ders alıyor, farklı disiplinlerden ders 
alıyor, dünyadaki sertifika program-
larına katılıyor. 3’te 2 kendi prog-
ramlarından ders alıyorsa 3’te 1’de 
dünyadaki değişime ayak uyduracak 
yetkinlikleri kazanıyor. Türkiye’de 
bunu model olarak oluşturmak istiyo-
ruz. Birkaç yıl içinde bu eğitim modeli 
olarak da ortaya çıkacaktır.

Her isteyen öğrencimize de üni-
versitemizde yapay zeka sertifikası, 
robotik kodlama-yazılım sertifikası 
ücretsiz veriyoruz. Bu konuda farkın-
dalık oluşturmaya çalışıyoruz. 

Değişim dediğinizde karşınızda 
büyük bir direnç çıkıyor. Bu işverenler 
için de işletmeler için de böyledir. 
Ancak değişimi yönetecek bir sitem 
kurabilirseniz değişime karşı olanları 
kolayca sisteme dahil edebilirsiniz. 

Değişirsek olan bitene de çok 
şaşırmayız. 

Günümüzde ayakta durmak çok 
kolay değil. Her alanda ayakta dur-
mak için dengeyi sağlamak lazım.

Son olarak Konfüçyüs’un bir sözü-
nü paylaşmak istiyorum;  “Hayat ger-
çekten basittir; ama biz onu karmaşık 
hale getirmek için uğraşırız.”
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AKUT Kocaeli Ekibi, deprem böl-
gesinde yaşadıklarını KSO Mec-
lis toplantısında anlattı. Ekip 

üyeleri 200’ü canlı 428 kişiyi enkaz 
altından çıkardıklarını belirterek şöyle 
konuştular:

-AKUT Kocaeli Ekip Lideri 
Abdurrahman Eke;

Antakya Üniversite yıllarımın geç-
tiği bölgeydi, oradaki durum sanırım 
en çok beni etkiledi.  Gerçekten gidip 
görmek lazım, yaşadığım şehir artık 
yok. Üniversite yıllarımın geçtiği so-
kaklar yok. Bu beni çok etkiledi. 

2005 yılından bu yanadır Akut 
gönüllüsüyüm. Bir devlet okulunda 
resim öğretmeniyim. 

6 Şubat’ta iki büyük deprem mey-
dana geldi. Bu deprem dünyanın en 
büyük kara depremi olarak kayıtlara 
geçti.

Saat 04.30’da telefonum çaldı, acil 
durum yönetiminden aradılar, “Ha-
zırlan ekibi topla gidiyoruz” dediler. 

10 saniye konuştuk, yarım saat içinde 
hazırlandık ve 5.30-06.00 civarın-
da iki araç ile yola çıktık. 30 üyemiz 
askeri uçak ile İskenderun’a hareket 
etti.

Hatay gerçekten Mustafa Kemal 
Atatürk’ün dediği gibi hepimizin şahsi 
meselesi olmalı. Hele bugünden son-
ra daha çok… 

Oraya gittiğimizde annem ve 
babamı kendi imkanlarımla temin 
ettiğim çadıra yerleştirdim ve göre-
vimin başına döndüm. Onları buraya 
getiremedim çünkü gerçekten Hataylı 
olanlar Hatay’ı bırakmaz, bırakmama-
mız da gerekir.

Hatay’dan başlayıp Bingöl’e ula-
şan bir fay hattından söz ediyoruz. 
1998 Adana-Ceyhan, 2003 Bingöl, 
2010 Elazığ depremleri ve 6 Şubat 
2023’te 10 ili kapsayan Kahramanma-
raş depremi ile bu fay tekrar harekete 
geçti. Açıkçası telefon gelince benim 
aklıma ilk Antakya geldi. Çünkü tam 
200 yıl önce yaklaşık 20 bin insanımı-

zı kaybettiğimiz bir deprem yaşanmış 
o bölgede. “Eyvah” dedim “Annem-
lerin evi yıkıldı” diye düşündüm. İlk 
aklıma gelen buydu. Çünkü çok eski 
bir binada yaşıyorlardı, duvarlara 
elinizi sürseniz deniz kumu, deniz 
kabuğu idi. Bazı evlerde hiç makine-
ye gerek kalmadan enkaz kaldırdık 
desek yeridir. 

Annemlerin sesini duyunca  kendi 
adıma rahatladım ancak ülkem adına 
o manzarayı görünce halen üzgünüm. 

428 kişi enkaz altından çıkardık, 
200’ünü canlı çıkardık, 10 hayvan 
dostumuzu çıkardık, 1 kediyi arkadaş-
larımız sahiplendi Kocalei’ye getirdi. 
AKUT olarak farklı iletişim kanala-
rından 13 bin 571 ihbar aldık, bunların 
hepsine birebir cevap verdik. Umarım 
vefat sayımız artmaz ama artacak 
diye tahmin ediyorum. 

Hem bir Akut gönüllüsü hem de 
bir Hataylı olarak Türk milletine ve 
hepimize başsağlığı, yaralılarımıza da 
acil şifalar diliyorum. 

AKUT Kocaeli ekibi deprem bölgesinde 
yaşadıklarını anlattı

[oda meclisi►
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-Oğuzhan Özkurt – Akut Türkiye 
Operasyon Sorumlusu

İhbar ilk düştüğü andan itibaren 
haberdar oldum. “Enkaz altındayım” 
ya da “yakınım enkaz altında, sesini 
duyuyorum yardım edin” diyerek 
başlayan ihbarlar aldık…

İhbarları karşılamak ve acil durum 
yönetimini oluşturmak için işe koyul-
duk. Öncelikle hasar tespiti yapmaya 
çalışıyoruz, hangi ekipler ilk müda-
hale edebilir diye acil durum eylem 
planlarımız vardı, bunların gereği 
hangi ekiplere çıkış bilgisi verilecek, 
hangilerine “hazır ol” denilecek bu-
nun oluşturulması ile ilgili çalışmaya 
başladık. 

İhbarlara yetişemeyince eşimi 
uyandırdım, kendisi de eski bir AKUT 
gönüllüsü. Şunu vurgulamak isterim 
bizleri maaşlı çalışan olarak görenler 
var. Tabii ki bu işi profesyonelce ya-
pıyoruz, ancak AKUT bir sivil toplum 
kuruluşu, bir dernek, hepimizin birey-
selde farklı farklı işleri var. 

Kısa süre sonra Antakya, Adana, 
Diyarbakır, özellikle Maraş, İskende-
run çok farklı illerden yıkım haberleri 
geldi. Olayın büyüklüğünü anlayıp 
Türkiye genelindeki 30 ekibimiz 
harekete geçti. Depremden etkilenen 
2 ekibimizi saymıyorum çünkü Maraş 
ve Antep ekibimizle görüştüğümüzde 
“Biz şu anda afetzedeyiz, müdahale 
edecek gücümüz yok, kendi aileleri-
mizle ilgileniyoruz” dediler. Geri kalan 
tüm ekipleri hazır ola geçirip bölgeye 
çıkarma ile ilgili karar alınıp, çalışma 
yapıldı. 

Bölgede 30 ekip ve yaklaşık 900 
gönüllü ile ama sahada ama genel 
merkezde çalışmaya başladık. 

İkinci deprem olmadan kısa süre 
önce İncirlik Havaüssü’nde idik. 
İncirlik’ten de İskenderun’a görev 
çıktı. Helikoptere bindik, sallanmaya 
başladı, ilk etapta helikopter kalkamı-
yor diye düşündük ve ikinci depreme 
helikopter içinde karada yakalandığı-
mızı anladık.

 Sonrasında hareket ettik. Ha-
vadan gördüğümüz manzara afetin 
büyüklüğünü gözler önüne seriyor-
du. Etkilenen illeri biliyoruz, kabaca 
yıkılan bina sayılarını biliyoruz, ilk an 
itibariyle arama-kurtarma tarafı için 
şunu gönül rahatlığıyla söyleyebili-
rim; gerek devlet gerek STK’lar ilk an-
lar itibariyle tüm gücünü yığdı. Yeterli 
yetersiz bu başka bir konu gerçekten 
çok büyük bir bölgeden bahsediyo-
ruz. 10 il, 1999 depreminden çok çok 
büyük iki farklı deprem, yıkılan bina 
sayısı, enkaz altında kalanların sayısı 
1999’a kıyasla olayın büyüklüğü orta-

ya çıkıyor. 
Herkes bölgede, ama malzeme 

ile ama malzemesiz elinden geleni 
yapmaya çalıştı. 7 gün bölgede farklı 
enkazlarda çalıştık. Normal şartlar-
da 6’şar ya da 8’er kişi ile yaptığımız 
görevler 2’ye kadar düştü, o kadar 
bölündük ve dağıldık. 

İkinci gün itibariyle bölge geril-
meye başladı, vatandaşlar farklı 
tepkiler vermeye başladı. Bir taraftan 
enkazdan çıkarılmaya çalışılan canlı 
vatandaşlarımız var, bir tarafta cena-
zelerini enkazdan çıkarmaya çalışan 
vatandaşlar… 

İkinci gün itibariyle de yardım 
TIR’ları bölgeye gelmeye başlamıştı. 7 
günlük bir çalışma sonunda İskende-
run için konuşuyorum 8 site düşünün 
binaların tamamı çökmüş, çökme se-
bebi belliydi. Malzeme kullanmadan 
çalışma yaptık desem yeridir. Çünkü 
kırıcıyı vuracağımız yer yoktu, avuç-
luyoruz deniz kumu dökülüyor, çıkan 
deniz kabuklarının haddi hesabı yok. 
İskenderun ve sonrasına Antakya’yı 
gördük, bölgenin yapı stoku gerçek-
ten kötü durumda imiş. Bunu uz-
manlar defalarca açıklamış olmasına 
rağmen depremdeki en büyük yaranın 
sebebi yapı stokunun eski olması. 
Yeni yapılan binaların yıkılma sebebi 
tamamen zeminden kaynaklı.

Çıkardığım derslerden bir tanesi, 
öncelikle binanın sağlamlığı önemli. 
Tedbir tedaviden her zaman daha 
kolay ve daha az maliyetlidir. Maraş 
ve o bölgedeki binalar kentsel dönü-
şüme zamanında girmiş olsaydı belki 
daha az hasar olacaktı diye düşünü-
yorum. Şu an oraya maddi manevi bir 
akım söz konusu.

İstanbul ve Kocaeli için de aynı 
şekilde yapı stokunun yenilenmesi 

gerekiyor diye düşünüyorum. Özellik-
le yapı stoku yenilenmezse İstanbul 
da yaşayacağımız kaybın harcaya-
cağımız eforun çok çok daha fazla 
olacağını düşünüyorum. Kocaeli, 
Tekirdağ, Bursa illerimizde deprem-
den etkilenecektir. Arama-kurtarma 
ekipleri olarak belki sadece kendi 
bölgemize müdahale edebileceğiz ya 
da edemeyeceğiz, afetzede olacağız. 

Yardımlar konusunda da şunu 
söyleyebilirim; bölgeye ciddi bir yar-
dım yapıldı. Bunlar organize olmazsa 
bölgede gerçekten ayak bağı oluyor.

Yaşadığımız diğer bir sıkıntı; bu 
tarz büyük depremlerin beklendiği 
illerde kamu binalarının yıkılmaması 
gerekiyor. Kamu binalarına ihtiyacı-
mız var. Çünkü bölgeye vardığımızda 
koordinasyon merkezi kurabilece-
ğimiz bir yer yoktu! Bölgeye gittik, 
organize olunması lazım, ana kampın 
kurulması lazım, görevlerin bir an 
önce veriliyor, ihbarların alınıyor, 
ekiplerin çıkarılıyor olması lazım. Biz 
İskenderun Teknik Üniversitesi’ni 
kütüphanesini kullandık. Kaymakam-
lık, ilçe emniyet müdürlüğü, okul, 
hastane yıkılmıştı. Kamu binalarının 
depreme dayanaklı inşa edilmesi 
önemli.

Bir başka konu ise; devlet normal 
işleyişinde bu kadar arama-kurtar-
ma ekibini bünyesinde barındıramaz. 
Burada STK’lara çok iş düşünüyor. 
Hem eğitimli, hem ekipmanlı arama-
kurtarma personeline ciddi anlama-
da ihtiyaç var. Sizler çalışanlarınızı 
arama-kurtarma gönüllüleri olmaları 
yönünde teşvik eder, afet zamanında 
görev yapmalarına izin verirseniz 
ve tabii ki ekipman desteği de  sağ-
larsanız devletin müdahale gücünü 
artırmış oluruz.
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KSO Başkanı 2023 yılı için uygu-
lanan Teknik Destek Programı 
Ocak-Şubat Dönemi kapsa-

mında sunulan faaliyet önerileri için 
değerlendirme aşamaları tamamlan-
mıştır.

Teknik Destek projelerine ilişkin 
değerlendirme sonuçlarının Ajansın 
internet sitesinde yayınlanması-
nı müteakip en geç 17 Mart 2023 
tarihine kadar başvuru formu ve 
ekleri ile başvuru rehberinde belirti-
len destekleyici belgelerin aslı veya 
onaylı suretlerinin aşağıda belirtilen 
adreslerden birine sunulması gerek-
mektedir.

T.C. Doğu Marmara Kalkınma 
Ajansı: Yenişehir Mahallesi Demokra-
si Bulvarı No: 72/A İzmit/KOCAELİ

Kocaeli Yatırım Destek Ofisi Gebze 
Temsilciliği: Güzeller Mah. Kavak Cad. 
No: 3 Gebze/KOCAELİ

Sakarya Yatırım Destek Ofisi: Sa-
karya Ticaret ve Sanayi Odası Sakar-
ya Mah. No: 19 Arifiye/SAKARYA

Düzce Yatırım Destek Ofisi: Kültür 
Mah. Süleyman Kuyumcu Cad. No: 
11/4 Merkez/DÜZCE

Bolu Yatırım Destek Ofisi: Bolu 
TSO Borazanlar Mah. D100 Karayolu 
Cad. No: 42 Merkez/BOLU

Yalova Yatırım Destek Ofisi: Fatih 
Cad. Hürriyet Sok. No: 22/3 Merkez/
YALOVA

Söz konusu belgelerin tamam-

lanması sonrasında destek almaya 
hak kazanan yararlanıcı kurum ve 
kuruluşlar ile Ajans arasında sözleş-
me imzalanacaktır. Sözleşmelerin 
imzalanma tarihi yararlanıcı kurum 
ve kuruluşlara ayrıca bildirilecektir. 
Sözleşmeye davet bildirimi sonrası 
listedeki başvuru sahipleri ilgili mev-
zuatta belirtilen sürede sözleşme 
imzalamak üzere Ajansa başvurma-
ması hâlinde destekten yararlanama-
yacaktır.

Kamuoyuna saygıyla duyurulur.

17.03.2023 Tarihine Kadar Ajansa 
Sunulması Gereken Belgeler:

Başvuru formu ve ekleri olarak 
aşağıda belirtilen belgeler başvuru 
sahibi ve proje türüne göre başvuru 
aşamasında KAYS’a yüklenmiştir. 
Başvuru formu ve eklerinin bu aşa-
mada aslı veya onaylı olarak Ajansa 
sunulması gerekmektedir.

Teknik Destek Talep Formu (Ek-A)
(KAYS üzerinden indirilecek olup 

yetkili kişi tarafından ıslak imzalı ve 
paraflı şekilde sunulacaktır.)

Danışmanlık / Eğitim Formu (Ek-
B)

Başvuru sahibinin yetkili karar 
organının teknik destek başvurusun-
da bulunmak için aldığı ve belgeleri 
imzalama yetkisi olan kişinin/kişilerin 
de belirtildiği kararın aslı (Ek-C/Ör-

nek 1)
Kamu kurum ve kuruluşları ve 

kamu kurumu niteliğindeki mesleki 
kuruluşlar dışında başvuruda bu-
lunan kuruluşların (Vakıf, Dernek, 
Kooperatif, Birlik veya bunlara ait 
işletmeler vb.) tüzüğü veya kuruluş 
sözleşmesi, karar defterinde teknik 
destek programına başvuruya karar 
verildiğini gösterir belge

Kamu kurum ve kuruluşları 
müstesna olmak üzere, başvuruda 
bulunan kuruluşun (son 3 [üç] ay 
içerisinde alınmış) faal olduğunu 
gösterir belge

Faaliyette ortak bir kurum/kuru-
luş yer alıyorsa, ortak kurum/kurulu-
şun yetkili karar organının, ilgili teknik 
destek başvurusuna ortak olmak için 
aldığı ve belgeleri imzalama yetkisi 
olan kişinin/kişilerin de belirtildiği 
kararı (Ek-C/Örnek 2)

Talep edilen teknik desteğin ma-
liyetinin 50.000 TL üzerinde olması 
durumunda faaliyete ilişkin teknik 
detayları da içerecek şekilde pro-
forma fatura (faturalar) ya da teklif 
mektubu

İhtiyaç Analizi Formu (Öncelik 1, 2, 
3, 4 ve 5 için zorunludur.)

Söz konusu belgeler, “kırmı-
zı” renkli TELLİ plastik dosya içine 
(belgeler poşet dosya içine kesinlikle 
konulmamalıdır) sayfalar delinerek 
yerleştirilerek sunulmalıdır.

Marka, 2023 yılı teknik destek programı 
ocak-şubat dönemi başvuruları sonuçlandı 

[teşvik►

Sıra No Başvuru Sahibi Proje Adı İl

1 Düzce İl Kültür ve Turizm Müdürlüğü Fotoğrafların Dilinden Düzce DÜZCE

2 Yığılca İlçe Tarım ve Orman Müdürlüğü Yığılca’da Fındık Dalları Organik Tarımla 
Yeşillenecek

DÜZCE

3 Düzce İl Özel İdaresi Düzce Kadın Emeği Merkezinde Dijital Pa-
zarlama Yeteneğinin Güçlendirilmesi

DÜZCE

4 Tarım ve Orman Bakanlığı 2. Bölge Mü-
dürlüğü Yalova Şube Müdürlüğü

Hersek Lagünü Sulak Alanı Su Ürünleri ve 
Deniz Bilimleri Uygulama Araştırma Merkezi ve 

Deniz Müzesi Uygulama Projesi Yapımı

YALOVA

5 Bilge Kadın ve Aile Psikolojik Danışmanlık 
Eğiitim

Acılar Paylaştıkça Azalır KOCAELİ

6 Gebze Güzeller Organize Sanayi Bölgesi GGOSB’de Yeşil Dönüşüm KOCAELİ

7 Yalova İl Kültür ve Turizm Müdürlüğü Yalova’da Kırsal Kalkınmada İlk Adım YALOVA

8 Yalova Gençlik ve Spor İl Müdürlüğü Dağ Bisikleti Rotalarının Tespiti YALOVA

DESTEK ALMAYA HAK KAZANAN PROJELERİN LİSTESİ
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Marka, 2023 yılı teknik destek programı 
ocak-şubat dönemi başvuruları sonuçlandı 

İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 8 
Mart “Dünya Kadınlar Günü” ve-
silesi ile bir açıklamada bulundu. 

Başkan Zeytinoğlu, Dünya Kadın-
lar Günü’nün toplumda kadınların 
konumunu ilerletmek ve her alanda 
eşitsizlikleri ortadan kaldırmak için 
hep birlikte düşünmemiz gereken 
bir gün olduğunu söyledi. Başkan 
Zeytinoğlu, deprem gibi afetler ve 
krizlerde kadınların ekonomide aktif 
olarak yer aldığı, siyasette temsil 
edildiği ve görev aldığı, eşit birer 
vatandaş olarak ayrımcılığa uğra-
madığı toplumların bu tür dönemle-
ri çok daha rahatlıkla atlatabildiğini 
ifade etti. Başkan Zeytinoğlu şunları 
söyledi:

“8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar 
Günü, toplumların yapı taşları olan 
kadınların konumunu ve eşitlik 
konusunu düşünmek için önemli 
bir fırsat sunuyor. Tabi ki bu konu 
365 gün gündemimizde olma-

lı. Türkiye’nin bir parçası olmayı 
hedeflediği ve yakın ilişki içinde 
olduğu AB ortalaması ile karşılaştır-
dığımızda kadın istihdam oranı hâlâ 
çok düşük. AB ortalaması %66 civa-
rında iken, Türkiye’de bu oran TÜİK 
verilerine göre %28 gibi son derece 
düşük bir oranda gerçekleşmiş. 
Kadınların saat başı aldıkları brüt 
ücretlerde de erkeklere oranla %14 
ila 15 civarında daha az ücret aldık-
ları görülüyor. Bu oran, Türkiye’de 
de %15 ila 20 arasında değişiyor. ILO 
verilerine göre kadınların iş haya-
tında kalma süresi de daha düşük. 
Erkeklerde bu 39 yıl iken kadınlarda 
19 yıla düşüyor. Kayıt dışı istih-
damda ise kadınların oranı daha 
yüksek. Tarım dışı kayıt dışılık oranı 
erkeklerde %19,5 iken, kadınlarda 
bu oran %30 olarak kaydediliyor. Ev 
işi, çocuk ve yaşlı bakımı, tarımda ve 
aile işletmelerinde ücretsiz çalı-
şan kadınların görünmeyen emeği, 

kadınların refahı ve özgürlükleri 
için bir araca dönüşemiyor. Kadın-
ların siyasette temsili de çok düşük. 
TBMM’de kadın milletvekili oranı 
%17,1 ile 188 ülke arasında 129’uncu 
sırada. Kadınların yönetim kurulla-
rındaki oranı da oldukça düşük ve 
%16,7 olarak tespit edilmiş. Bu tab-
lonun hızla daha iyiye doğru değiş-
mesi sadece kadınlar için değil, tüm 
toplumun refahı ve ilerlemesi için 
büyük önem taşıyor. Kadınların güç-
lü ve kendine yeterli olması, toplum 
hayatında, ekonomide ve siyasette 
aktif yer alması, kriz dönemlerinde 
de dirençli bir toplumun anahtarıdır. 
6 Şubat depremi sonrasında içinden 
geçtiğimiz zorlu dönemde gerek 
depremden etkilenen bölgelerde-
ki kadınların dayanıklılığı gerekse 
yardım ve destek faaliyetlerinde yer 
alan kadınların özverili çalışmaları, 
böyle dönemleri atlatmak için en 
büyük artı değeri oluşturuyor”.

İKV Başkanı Zeytinoğlu: “Toplumların 
dirençli olması kadınlar ile mümkün”

[kadınlar günü►
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Sürdürülebilir Kalkınma Hedefleri-
ni çalışmalarının merkezine alan 
Türkiye Kalite Derneği (KalDer), 

süregelen farkındalık çalışmalarını 
yaygınlaştırmak ve artırmak ama-
cıyla Türkiye Sürdürülebilir Gelecek 
Ödülleri’ni hayata geçiriyor. Kuruluşla-
rın gelecek için sürdürülebilirlik konu-
sundaki kararlılığının ve ilerlemesinin 
değerlendirilmesine ve başarılarının 
tanınmasına olanak sağlayacak Tür-
kiye Sürdürülebilir Gelecek Ödülleri ile 
KalDer; kuruluşların rekabet gücünü, 
verimliliğini ve etkililiğini artırma ko-
nusunda güçlü bir model sunmaya ha-
zırlanıyor. Ödül programının öne çıkan 
en önemli özelliğinin Dünya Ekonomik 
Forumu’nun Yönetişim, Gezegen, İnsan 
ve Refah ölçütüne dayanması olduğu 
belirten KalDer Yönetim Kurulu Baş-
kanı Yılmaz Bayraktar, son başvuru 
tarihinin ise 31 Mart 2023 olduğunu 
belirtti. 

Ülkemizin rekabet gücünü artırma-
yı hedefleyen köklü sivil toplum kuru-
luşu KalDer, bu yıl bir ilke imza atarak 
Türkiye’nin sürdürülebilir şirketlerini 
belirleyecek. Türkiye Sürdürülebilir 
Gelecek Ödülleri’ne başvuran şirketle-
re, yetkin değerlendirici bir ekip tara-
fından yapılacak teknik içerik ve saha 
değerlendirmeleri sonucunda; kurulu-
şun sürdürülebilirlik yaklaşımlarına, iş 
yapma modellerine ve elde edilen so-
nuçlara yönelik güçlü yönleri ve iyileş-
tirme fırsatlarını içeren ayrıntılı bir geri 
bildirim raporu sunulacak. Bu rapor 
şirketlere; ulaşmak istediği sonuçlar, 
başarılar ve yönetsel yaklaşımlarına 
yönelik bir öğrenme ve iyileştirme fır-
satları sunmuş olacak. En başarılı iyi-
leştirmeyi gösteren şirketler, paydaş 
kapitalizmi ölçütlerini temel alan küre-
sel ölçekteki ilk ödül olan Türkiye Sür-
dürülebilir Gelecek Ödülleri’ni almaya 
hak kazanacak. 

Türkiye’nin en sürdürülebilir şirket-
leri bu yarışmada belli oluyor

Bütün sektörlerden, her ölçekte-
ki kuruluşu kapsayabilecek ve nesnel 
ölçütler zeminine sahip olan Türkiye 
Sürdürülebilir Gelecek Ödülleri ile il-
gili bilgi veren Türkiye Kalite Derneği 

Yönetim Kurulu Başkanı Yılmaz Bay-
raktar; “Dünyanın yaşadığı değişimler, 
sürdürülebilirliği bir seçenek olmaktan 
çıkararak son derece gerekli bir zorun-
luluğa dönüştürdü. Bu noktada KalDer 
olarak bizler de çalışmalarımızın mer-
kezine aldığımız Sürdürülebilir Kalkın-
ma Hedefleri kapsamında sürdürüle-
bilirlik ekosistemini iş dünyasının her 
katmanına yaymak amacıyla öncelikle 
uzmanlardan oluşan çalışma ekipleri 
kurduk. Ardından da ülkemizde bir ilk 
olan ‘Türkiye Sürdürülebilir Gelecek 
Ödülleri’ modeli olarak adlandırılan 
ödül programını hayata geçirdik. De-
ğerlendirme kıstasları güçlü ve küresel 
ölçekte yaygın kabul görmüş bir bakış 
açısına sahip olan bu ödül programı-
mızın; kuruluşların amaçlarını gözden 
geçirmesine, sürekli iyileştirme kül-
türünü oluşturmalarına, değer odaklı 
bir bakış açısıyla yol almalarına ve en 
önemlisi de sürdürülebilirlik konusun-
da farkındalıklarının artmasına yar-
dımcı olacağına inanıyoruz” dedi. 

Yönetişim, gezegen, insan ve refah 
ölçütlerine göre ödüller sahiplerini 
bulacak

KalDer Türkiye Sürdürülebilir Ge-
lecek Ödülleri’nin başvuru konuları 
ve değerlendirme ölçütlerinin 2020 

yılında Dünya Ekonomik Forumu ta-
rafından iş dünyasına sunulan Pay-
daş Kapitalizmi Metriklerine göre ha-
zırlandığına dikkat çeken Bayraktar, 
şunları söyledi: “Paydaş Kapitalizmi 
ana başlıkları; ‘Yönetişim, Gezegen, 
İnsan, Refah’ alanlarındaki çeşitli öl-
çütlerden oluşuyor. Türkiye Sürdürü-
lebilir Gelecek Ödülleri’ne başvuran 
kuruluşlar, Dünya Ekonomik Forumu 
Paydaş Kapitalizmi Ölçütlerinin ta-
mamını kapsayan bir değerlendirme-
de alınacak puanlara göre birincilik, 
ikincilik ve üçüncülük şeklinde Türki-
ye Sürdürülebilir Gelecek Ödülleri’ne 
hak kazanacaklar. Ayrıca her sınıflan-
dırma başlığı altında en az bir iyi uy-
gulama örneği olan kuruluşlar da ilgili 
başlıkta ‘İyi Uygulama Ödülü’ alabile-
cek. Yine dört kategoride bir teşvik 
ödülü olarak KalDer Sürdürülebilir 
Gelecek Jüri Teşvik Ödülü verilecek. 
Tüm bunlara ek olarak tören kapsa-
mında projelerin sunulması için de 
oturumlar yapılacak. Ödül programı-
mıza son başvuru tarihi 31 Mart 2023 
olarak belirlendi. Bağımsız bir jüri ta-
rafından yapılacak değerlendirmeler 
sonucunda ise Kasım 2023 tarihinde 
ödüller sahiplerini bulacak. Şimdiden 
katılacak tüm kurumlarımıza başarı-
lar diliyorum.”

KalDer Türkiye’nin en sürdürülebilir 
şirketlerini seçiyor

[sürdürülebilirlik►
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2023 Dünya Kadın Hakları Günü, 
Türkiye’de çok özel bir bağ-
lamda baş gösteriyor. Ülke, 

6 Şubat’ta benzeri görülmemiş 
büyüklükteki iki depremle sarsıldık-
tan sonra yasta. Fransa, ilk günden 
itibaren kurtarma ekiplerinin sevk 
edilmesi ve özellikle de Adıyaman 
Gölbaşı’na sahra hastanesinin ko-
nuşlandırılması yoluyla Türk halkının 
yanında yer almıştır.

Bu nedenle, Türkiye’deki Fransa 
Büyükelçiliği, STK’na yönelik gele-
neksel kadın-erkek eşitliği projeleri 
çağrısı vesilesiyle ve bir dayanışma 
göstergesi olarak, bu yıl doğrudan 
etkilenen kadınlara yardım etmeyi 
amaçlayan bir veya daha fazla proje 
seçecektir.

Feminist diplomasi çerçevesin-
de, Fransa, tüm dünyada kadınların 
özgürleşmelerini teşvik etmek için 
tamamen seferberdir. Nitekim ülke-
miz, 2021’de, BM Kadın ve sivil top-
lumla ortaklaşa, Nesiller Boyu Eşitlik 
Forumunun Meksika’nın yanında eş 
başkanlığını yürütmüştür. Bu Forum, 
40 milyar dolarlık yeni finansmanın 
kabul edilmesi ve Kadın-Erkek Eşit-
liği için Küresel Hızlandırma Planının 
başlatılması gibi somut taahhütlerle 
sonuçlandı.

Türkiye’de kadın-erkek eşitliğine 
desteğimiz, sivil toplum projelerine 
finansman sağlama, Ankara Fransız 
Kültür Merkezinde 8 Mart’ta Büyü-
kelçi Hervé Magro tarafından dep-
reme müdahalede yer alan kadın-
ların katıldığı bir tartışma panelinin 
düzenlenmesi ve profesyonel alanda 
eşitliği desteklemek için AFD finans-
manları şeklinde tezahür etmektedir.

Bu nedenle, yeni 2023 « kadın-
erkek eşitliği » proje çağrısı için, 
Türkiye’deki Fransa Büyükelçiliği 
aşağıdaki alanlarda çalışan kuruluş-
lara desteğini yineliyor:

– cinsiyetçi ve cinsel şiddetle 
mücadele;

– ekonomik özerklik ve sosyal 
haklara ve eğitime evrensel erişim;

– bedensel bütünlüğün ve cinsel 
sağlık ve üreme sağlığı haklarının 
desteklenmesi;

– kadınların siyasi hayata liderlik 
etmesi ve katılımı;

– savunmasız toplulukların 

güçlendirilmesi (mülteci kadınlar, 
yoksulluk, engellilik).

Ancak, 6 Şubat depremleri 
karşısında Türk halkı ile dayanışma 
göstergesi olarak, bu yıl bir istisnai 
madde ekliyoruz: felaket bölgele-
rindeki kadınlara doğrudan yardım 
etmeyi amaçlayan bir veya daha 
fazla proje seçilecektir.

Seçilen tüm projeler, bu husus-
larda kamuoyu farkındalığı ve bu 
meselelerin savunuculuğu hedef-
lenerek, sivil toplum kuruluşlarının 
teknik kapasitelerini güçlendirerek 
veya kadın-erkek eşitliği açısından 
stratejiler üzerinde çalışarak bu he-
deflere ulaşmak için somut eylemler 
yürütecektir.

Sübvansiyonun toplam tutarı 
36.000 €‘dur. En geç Haziran 2023 
ortasında açıklanacak olan jüri kara-
rına göre üç ila altı proje seçilecektir 
ve proje başına 12.000 €‘ya kadar 
sübvansiyon sağlanacaktır.

Dosyanın son teslim tarihi: 15 
Nisan 2023.

Başvuru için konu satırına EŞİT-
LİK_(STK adı) yazılı bir e-postayı 
siviltoplum@ifturquie.org adresine 
ileterek iletişime geçebilirsiniz, 
sorularınızı da aynı adrese yönelte-
bilirsiniz.

Proje önerisi için mevzuat ve dol-
durulacak form için : https://www.
ifturquie.org/haber/2023-kadin-er-
kek-esitligi-icin-proje-cagrisi/ 

2023 Kadın-Erkek Eşitliği Proje Çağrısı 
kapsamına depremzede kadınlar da alındı

[kadınlar günü►



32 Kocaeli Odavizyon

[deprem ►

İzmit Belediyesinin, Kahraman-
maraş merkezli depremlerden 
etkilenen Adıyaman’da kurdu-

ğu kıl çadırlar, 75 aileye barınma 
imkanı sağlayacak.Afetlerde büyük 
yıkıma uğrayan kette, enkaz kaldır-
ma ve yıkım işlemlerinin yanı sıra 
barınma ihtiyacı için çadır ve kon-
teyner kentlerin kurulumu devam 
ediyor. Yeni Mahalle’de yerleşim 
alanı oluşturmak amacıyla zemin 
çalışması yapan İzmit Belediyesi 
ekipleri, konargöçerlerin kullandı-
ğı “Yörük çadırı” olarak da bilinen 

kıl çadırların kurulumunu gerçek-
leştirdi.Soğuk ve sıcak havalarda 
kullanışlılığıyla bilinen, 12, 15 ve 18 
metrekare büyülüğündeki çadır-
larda ranza, yatak, masa ve san-
dalye bulunuyor.Çocuklar için oyun 
alanlarının hazırlandığı, kadınlara 
yönelik sosyal destek birimlerinin 
görev yaptığı çadır kentte, mobil 
çamaşır makinesi, seyyar tuvalet ve 
banyo kabinleri de yer alıyor.”Doğru 
karar verdiğimizi geri dönüşlerden 
anladık”

İzmit Belediye Başkan Yardım-
cısı Emirşah Torun, AA muhabirine, 
ülkenin çok sıkıntılı zamandan geç-
tiğini ancak 7’den 70’e herkesin dep-
remzedeler için seferber olduğunu 
söyledi.Belediye olarak afetin ilk 
gününden itibaren ihtiyaçları tespit 
ederek bölgeye geldiklerini, temel 
ihtiyaçların yanı sıra kalıcı hizmetler 
için çalışma yaptıklarını anlatan To-
run, “Afet ve Koordinasyon Merkezi 
ile görüşerek insanların barına-
bilecekleri yer oluşturmaya karar 
verdik. Bu bölgeyi tespit ettik. Dört 

dönümlük alanda kısa sürede altya-
pıyı oluşturmaya çalıştık. Elektrik, 
su, kanalizasyon sorununu gider-
dik. Zemin iyileştirmelerini yaptık.” 
dedi.Torun, bölgenin iklimine uygun 
çadırların kurulması için çalışma 
yürüttüklerini belirterek, “Bölgenin 
iklimine uygun yapısı olsun istedik. 
Güneydoğu çok sıcak. Kışları da so-
ğuk oluyor. Gece ve gündüz arasın-
da sıcaklık farkı var. Bu nedenle de 
kıl çadırları kurmaya karar verdik.” 
diye konuştu.Ege Bölgesi’nde klima-
tik özellikteki kıl çadırların üretim 
yerini bulduklarını ifade eden Torun, 
sözlerini şöyle sürdürdü: “Yazın 
çok serin, kışın sıcak tutuyor. Doğru 
karar verdiğimizi geri dönüşlerden 
anladık. Vatandaşlar çok teveccüh 
gösterdi. 12, 15 ve 18 metrekare ça-
dırlarımız var. Ailedeki kişi sayısına 
göre kurduk. Bu çadırlar, yağmur 
gördüğünde gözenekleri şişer ve 
kapanır. Yağışı kaydırır ve içeri 
almaz.”Torun, şu an için 75 çadır 
temin ettiklerini ve sosyal donatı 
alanları kurduklarını aktardı.

Adıyaman’da kurulan kıl çadırlar, 75 aileye 
barınma imkanı sağlayacak

İzmit Belediyesinin, 
Kahramanmaraş merkezli 
depremlerden etkilenen 
Adıyaman’da kurduğu kıl çadırlar, 
75 aileye barınma imkanı 
sağlayacak.
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Adıyaman’da kurulan kıl çadırlar, 75 aileye 
barınma imkanı sağlayacak

Kahramanmaraş merkezli iki 
büyük depremin yaraları el 
birliği ile sarılmaya devam 

ediyor. Depremin ilk günlerinden 
itibaren bölgeye giden İzmit Bele-
diye Başkanı Fatma Kaplan Hürri-
yet, eksikleri yerinde tespit ediyor. 
Başkan Hürriyet’in ardından İzmit 
Belediyesi yöneticileri de bölgeye 

giderek, depremzedelerin ihtiyaç-
larının tespiti çalışmaya başladı.
İzmit Belediyesi Koordinatörü Eray 
Bodur, “Kahramanmaraş ilimizin 
Pazarcık ilçesindeyiz. Pazarcık’ta 
yaklaşık 25 gündür çadır kentte 
depremzede vatandaşlarımıza 
hizmet verirken, aynı zamanda 
mobil aracımızla diğer mahalleler-
de konaklayan depremzedelerin 
ihtiyaçlarını gidermeye çalışıyoruz. 
Burada 600 kişi yaşamakta. 400 
depremzedeye de mobil olarak 
hizmet götürüyoruz. Aşevimizdeki 
yemek menümüzü haftalık olarak 
belirliyoruz” dedi.”Sabah ve ak-
şam olmak üzere iki öğün yemek 
hizmetimiz var”Aşevi kurduklarını 
da ifade eden Bodur, “Başkanımız 
Fatma Kaplan Hürriyet’in ilk günden 
bu yana gerçekleştirdiği özverili ça-

lışmalar ile çok rahat ve sağlıklı bir 
ortamda vatandaşlarımıza yemek 
üretimi yapıyoruz. Sabah ve akşam 
olmak üzere iki öğün yemek hizme-
timiz var. Günlük bin kişilik yemek 
üretimimiz var. Endüstriyel mutfak 
dolaplarımız mevcut. Aşevimizin 
dışında da 3 adet depomuz mev-
cut. Depolarımızda kuru gıda, et ve 
sebze bulundurma gayretindeyiz. 
Ayrıca bölgeden gelen yardımlar 
var. Onları da organize ediyoruz. 
Hem çadır kentte bulunan hem de 
Pazarcık’ın diğer mahallelerinde 
barınan depremzedelere çalış-
ma arkadaşlarımızın özverileri ile 
hizmet veriyoruz. Yaraları el birliği 
ile sarmak için bütün gayretimizi 
buradaki depremzede vatandaşla-
rımız için göstermeye çalışıyoruz” 
diye konuştu.

İzmit Belediyesi, depremin yaralarını 
sarmak için Pazarcık’ta

İzmit Belediyesi, depre-
min yaralarını sarmak için 
Kahramanmaraş’ın Pazarcık 
ilçesinde çalışma yürütü-
yor.
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[tobb etkinlik ►

TOBB Kimya Sektör Meclisi toplandı

TOBB Kimya Sektör Meclisi, 12. Kalkınma Planı’nı görüşmek için toplandı. 
oplantıda Kocaeli Sanayi Odası’nı temsilen  İş Geliştirme Sorumlusu Aynur Hacıfettahoğlu katıldı.

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, sorumlu oldu-
ğu TOBB Kimya Sektör Meclisi 

toplantısına katıldı. 

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, TOBB Başkan Yardım-
cısı olarak sorumlu olduğu TOBB 

Türkiye Plastik Kauçuk ve Kompozit Sa-
nayi Meclis Toplantısı’na katıldı. Toplantı-
da; GES projelerinde finansman, kapasite 
sorunu ve çözüm önerileri, Yeşil Büyüme 
Teknoloji Yol Haritası, KGF destek paket-
leri  görüşüldü. Ayrıca plastik, kauçuk ve 
kompozit sektörlerinde yer alan üretim 
tesislerinin, yangın ve deprem sigorta-
larının yapılması konusunda karşılaşılan 
engellerin giderilmesi noktasındaki ta-
lepler paylaşıldı.
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TOBB Başkanı Rifat Hi-
sarcıklıoğlu ve TOBB Yö-
netim Kurulu, deprem 

gündemiyle bir toplantı düzen-
ledi. Toplantıda afet bölgesine 
Oda/Borsalar tarafından ya-
pılan yardımlar, bölgenin yeni 
talepleri ve yapılması gere-
ken çalışmalar değerlendiril-
di. Toplantıya Kocaeli Sanayi 
Odası Başkanı ve TOBB Başkan 
Yardımcısı Ayhan Zeytinoğlu da 
katılarak, görüşlerin paylaştı.

TOBB Yönetim Kurulu toplandı

Ticaret Bakanlığı istişare toplantısı 

T.C. Ticaret Bakanlığı ve Kocaeli 
Sanayi Odası işbirliğinde ‘İstişare 
Toplantısı’ düzenlendi.  Kocaelili 

sanayicilerin beklentileri değerlendi-

rildiği toplantı Bakan Yardımcısı Vol-
kan Ağar’ın teşrifleri ve Kocaeli Sanayi 
Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu’nun 
yönetiminde online olarak yapıldı. 

Bakanlık yetkilileri ve Eximbank Genel 
Müdürü Ali Güney de düzenlenen isti-
şare toplantısına katıldılar, konu hak-
kında görüş bildirdiler.
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[kosbaş ►

KOSBAŞ Genel Kurul’u gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu’nun Yönetim Kurulu 
Başkanlığı’nı yürüttüğü Kocaeli Serbest Bölge A.Ş.’nin 23. Olağan Genel 

Kurulu gerçekleştirildi.

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu’nun Yönetim Ku-
rulu Başkanlığı’nı yürüttüğü Ko-

caeli Serbest Bölge A.Ş.’nin 23. Olağan 
Genel Kurulu gerçekleştirildi.

Genel kurul, depremde hayatını kaybe-
den vatandaşların anısına saygı duru-
şunda bulunulması ile başladı. 
Bakanlık Temsilcisi Sultan Kurbanoğlu 
gözetiminde gerçekleşen genel kuru-

lun toplantı başkanlığını Dr.Mehmet 
Dudaroğlu, toplantı yazmanlığını Ata-
lay Kaya ve oy toplayıcı görevini Ahmet 
Aladağ üstlendi.Genel kurulda gündem 
maddeleri oybirliği ile onaylandı.                                    
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[deprem ►

TOBB Sanayi Odaları’ndan deprem bölgesine 5 proje

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) bünyesindeki 12 sanayi odasının 
başkanları olarak TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu Başkanlığında, 

İstanbul Sanayi Odası’nın ev sahipliğinde bir araya geldi.

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) bünyesindeki 12 Sanayi 
odasının başkanları olarak TOBB 

Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu baş-
kanlığında, İstanbul Sanayi Odası’nın 
ev sahipliğinde depremden etkilenen 
11 ilin ekonomilerinin yeniden canlan-
dırılması ve normalleşmesi sürecine 
katkı sağlamak amacıyla bir araya 
geldi.

Bu kapsamda başlatılan projeler ve 
hayata geçirilmesinin faydalı olacağı-
nın değerlendirildiği öneriler hakkında 
şunlar söylendi:

- ‘Tedarikçim deprem bölgesin-
den’

Özellikle büyük ölçekli şirketleri, 
hammadde ve yarı mamul tedarikle-
rini deprem bölgesindeki firmalardan 
karşılamaya davet ediyoruz. Bu çer-
çevede TOBB Sanayi Veritabanından 
bölgedeki üreticilerle gerekli eşleş-
tirmeleri yaparak, bölgedeki ticaretin 
yeniden canlanmasını hedefliyoruz. 
Tüm illerimizdeki Oda ve Borsalar ile 
65 Sektör Meclisi üyelerine yönelik bil-
gilendirme yapılarak, ülke genelinde iş 
çevrelerinin projeye katılımının sağ-
lanması hedefleniyor.

- Ulusal gıda perakendeci-
leri çalışması başlatıldı 

Oda ve Borsalar ile Sektör 
Meclisleri kanalıyla ulusal 
çapta faaliyet gösteren gıda 
perakendecilerinin tarım ve 
gıda ürünleri ile hammadde 
alımlarını deprem bölgesin-
deki üreticilerden yapmasını 
amaçlıyoruz. Bu konuda baş-
latılan çalışmalar hızlandırı-
lacak.

- E-ticaret pazaryerlerin-
den pozitif ayrım

TOBB e-Ticaret Sektör 
Meclisi kanalıyla başlatılan 
pazar yerlerinin, deprem böl-
gesindeki firmalardan tüketi-
ciye ulaştırılacak ürünler için 
komisyon almaması uygula-
masının sektör genelindeki 
tüm firmalara yaygınlaştırıl-
masını ve bölgedeki üreticile-

rin ön plana çıkarılmasını amaçlıyoruz. 
Bölgeden internet üzerinden yapılacak 
satışların, kargo masraflarının düşü-
rülmesi için de kargo şirketleri nezdin-
de girişimlerde bulunulacak.

- Teknik destek temini
İstihdamın ve ekonomik aktivitenin 

yeniden canlandırılması, hasar gören 
üretim tesislerinin tekrar faaliyete 
başlayabilmesi için Oda ve Borsalar 
vasıtasıyla ve üyelerimizin katkılarıyla 

teknik destek seferberliği başlataca-
ğız.

- Çalışanlara ilave gelir desteği
Deprem bölgesindeki istihdamın to-

parlanması amacıyla 2023 yılı boyun-
ca çalışanlardan kesilen gelir vergisi ve 
sigorta priminin çalışanlara iade edil-
mesinin faydalı olacağını değerlendiri-
yoruz. Böylece söz konusu kesintilerin 
çalışanlara ilave gelir olarak yansıtıl-
ması sağlanmış olacaktır.

Toplantıya Katılan isimler şu şekilde oldu:
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu,  

TOBB Sanayi Odaları Konsey Başkanı - İstanbul Sanayi Odası Başkanı Er-
dal Bahçıvan, TOBB Başkan Yardımcısı - İstanbul Ticaret Borsası Başkanı 
Ali Kopuz, TOBB Başkan Yardımcısı - Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, TOBB Başkan Yardımcısı - İstanbul ve Marmara, Ege, Akdeniz, 
Karadeniz Bölgeleri Deniz Ticaret Odası Başkanı Tamer Kıran, TOBB Yö-
netim Kurulu Üyesi -  Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki Kıvanç, TOBB Yö-
netim Kurulu Üyesi - Kayseri Sanayi Odası Başkanı Mehmet Büyüksimitci, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Başkanı Ender Yorgancılar, Ankara Sanayi Odası 
Başkanı Seyit Ardıç, Aydın Sanayi Odası Başkanı Gökhan Maraş, Balıkesir 
Sanayi Odası Başkanı Nazmi Yarış, Denizli Sanayi Odası Başkanı Selim Ka-
sapoğlu, Eskişehir Sanayi Odası Başkanı Celalettin Kesikbaş, Gaziantep 
Sanayi Odası Meclis Başkanı Adil Sani Konukoğlu, Gaziantep Sanayi Odası 
Başkanı Adnan Ünverdi, Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen 
ve Nevşehir Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Arif Parmaksız.
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komiteleri toplantıları gerçekleştirildi

KSO Hazır Yemek ve 
Şekerleme Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 

3. Meslek Komitesi, Kızılka-
ya Restaurant ev sahipli-
ğinde bir araya geldi. Top-
lantıda; depreme hazırlık 
konusunda yapılabilecek 
çalışmalar, hazır yemek ka-
pasite kriteri revizyonuna 
ilişkin komite görüşleri ve 
et fiyatlarındaki artışlar ile 
sektöre etkileri görüşüldü.

KSO Ağaç ve Ağaç 
Ürünleri ile Mobil-
ya İmalatı Sanayi 

Grubu’nu temsil eden 6. ve 
26. Meslek Komiteleri ortak 
meslek komitesi toplan-
tısını gerçekleştirdi. Top-
lantıda;  deprem sonrası  
yeniden yapılanma, dep-
remin sektöre etkileri, yeni 
yatırımlar, yatırım maliyet-
leri ve sektördeki yenilikler  
hakkında görüş alışverişin-
de bulunuldu.

KSO Kömür ve Pet-
rol Ürünleri Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 

8. Meslek Komitesi, şubat 
ayı toplantısını gerçekleş-
tirdi, sektörel konuları de-
ğerlendirdi.
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KSO Tıbbi ve Zirai Kim-
yasal Ürünler Sanayi 
Grubu’nu temsil eden  

11. Meslek Komitesi  şubat 
ayı toplantısını gerçekleş-
tirdi, sektörel konuları de-
ğerlendirdi.

KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik 
Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil eden 13. Meslek 
Komitesi, İZAYDAŞ’ı ziyaret ederek, çalışmalar 

hakkında İZAYDAŞ Genel Müdürü Muhammet Saraç’tan 
bilgi aldı. 

KSO  Demir ve Çelik Sanayi Grubu’nu temsil eden 
15. Meslek Komitesi, toplantısında güncel konula-
rı ve sektördeki gelişmeleri değerlendirdi.
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KSO Metal Boru ve Çelik İşleme Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 16. Meslek Komitesi mart ayı toplantısında; sek-
tördeki ithalat artışına yönelik vergi oranlarında yaşa-

nan yükselişi ve bunun sektöre etkilerini görüştü.
KSO Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu’nu temsil eden 18. 

Meslek Komitesi toplantısına konuk olan İZAYDAŞ Ge-
nel Müdürü Muhammet Saraç,  İZAYDAŞ’ın faaliyetleri 

hakkında detaylı bilgilendirmede bulundu.

KSO Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 19. Meslek Komitesi şubat ayı toplantısında ülke-
mizde meydana gelen depremin yarattığı  etkileri gö-

rüştü, atılması gereken adımlar ve çözüm önerileri hakkında 
bilgi alışverişinde bulundu. 

KSO Elektrikli Teçhizat Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 21. Meslek Komitesi toplantısında depremin etki-
leri görüşüldü, afetin ekonomik yansımaları değerlen-

dirdi.

KSO Genel Amaçlı Makine İmalatı ve Genel Amaçlı Makine Aksamı İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil eden 23. ve 37. Mes-
lek Komiteleri, ortak toplantılarını komite üyesi Sedat Silahtaroğlu’nun sahibi olduğu TÜRBOSAN’da gerçekleştirdi. 
Toplantıda ‘Sanayide Kadın Eli’ projesinin çalışmaları değerlendirildi ve destek olunması için yapılabilecekler görüşül-

dü. Toplantı sonrasında tesis gezildi.

[meslek komiteleri ►
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KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 25. Meslek Komitesi toplantısı  
Ticaret İl Müdürü Veysi Uzunkaya  katılımı gerçekleşti. KSO Tamamlayıcı İnşaat Faaliyetleri San. Grubu’nu tem-

sil eden 29. Meslek Komitesi, şubat ayı toplantısını ger-
çekleştirdi, depremin sektöre etkilerini değerlendirdi.

KSO Tamamlayıcı İnşaat Faaliyetleri Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 29. Meslek Komitesi, toplantısını gerçek-
leştirdi, sektördeki gelişmeleri değerlendirdi.

KSO Mesleki Eğitim Komisyonu, Kocaeli İl Milli Eğitim 
Şube Müdürü Hayati Aydın’ı ziyaret ederek, Komisyon 
çalışmaları hakkında bilgi vererek, fikir alışverişinde 

bulundu.

KSO Çevre İhtisas Komisyonu düzenlediği toplantıda deprem bölgesindeki atık yönetimine ilişkin yapılabilecek çalış-
maları değerlendirdi. Toplantıda ayrıca bu yıl 29’uncu kez düzenlenecek olan KSO Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Or-
ganizasyonu, ilimizde devam eden ve yeni başlayacak çevre projeleri ile çevre etkinlikleri de görüşüldü.



�� Kocaeli Odavizyon

[meslek komiteleri ►

KSO Kimya Komiteleri 
ortak toplantısında 
sektöre ilişkin değer-

lendirilmelerde bulunuldu. 

KSO Organize Sanayi 
Bölgesi Komisyonu top-
lantısı gerçekleştirildi. 

Toplantıda, depremin sosyal 
ve ekonomik neticeleri değer-
lendirilerek; ekonomik olarak 
da bölgenin yeniden canlan-
dırılması için yapılabilecek ça-
lışmalar konuşuldu, KSO’nun 
1999 depremi sonrası hayata 
geçirdiği Bizimköy Engelliler 
Üretim Merkezi projesinin 
sosyal ve ekonomik yönden 
çok başarılı olduğu, benzer 
projelerin deprem bölgesinde 
de hayata geçirilmesi gerek-
tiği belirtildi. Ayrıca OSB’lerin 
depreme karşı alabilecekleri 
önlemler  ile depreme hazırlık 
çalışmaları da değerlendirildi.  

Malezya Uluslararası İslam Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Haji Muhamad Amin Fahmi Bin Solahuddin, heyeti ve  
Malezyalı iş insanları Kocaeli Sanayi Odası’nı ziyaret ederek, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Çınar Ulusoy ile bir 
araya geldi. 

Görüşmede iki ülke arasında yapılabilecek işbirlikleri değerlendirildi, Kocaeli’nin üretim potansiyeli hakkında bilgi veril-
di.
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KSO Plastik İnşaat 
Malzemeleri ve Diğer 
Plastik Ürünler Sana-

yi Grubu’nu temsil eden 13. 
Meslek Komitesi, mart ayı 
toplantısını gerçekleştir-
di, sektördeki gelişmelere 
ilişkin değerlendirmelerde 
bulundu.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Sayın Mustafa Varank’ın 

vefat eden babası merhum 

ALİ HAYDAR VARANK’a 

Allah’tan rahmet, 
Bakan Varank’a, ailesine ve 

tüm sevenlerine 
başsağlığı dileriz.

Kocaeli Sanayi Odası, Oda Meclis Üyesi, Farba Otomotiv Yönetim Kurulu Başkanı Ahmet Bayraktar’ın ve Sanayi ve Tek-
noloji Bakanı Mustafa Varank’ın vefat eden babaları için taziye mesajları yayınladı. 

KSO’dan taziye mesajları
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KSO, meslek erbaplarını öğrencilerle buluşturuyor

Kocaeli Sanayi Odası’nın ‘Meslek Erbabı’ projesi kapsamında başarılı iş 
insanları öğrenciler ile buluşmaya devam ediyor.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO)’nın 7 
yıldır meslek liselerine yönelik 
yürüttüğü ‘Meslek Erbabı’ projesi 

kapsamında öğrencilere yönelik semi-
nerleri devam ediyor. KSO Temsilcisi 
Proje Koordinatörü Rahmi Çelikel, Sa-
bancı Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 
(MTAL) Bilişim Teknolojisi öğrencileri 
ile Demirok Mekatronik İmalat Montaj 
ve Taahhüt A.Ş.  kurucu ortağı Muham-
met Çalışkan’ı buluşturdu.

- Muhammet Çalışkan: “Sağlıklı, 
sorumlu, sosyal ve savaşan çocuk ye-
tiştirmek öenmlidir.”

Öğrencilere şirketini tanıtan iş insa-
nı Muhammet Çalışkan, eğitim hayatını 
ve iş süreçlerini paylaştı. Öğrencilerin 

ve öğretmenlerin ilgiyle dinlediği su-
numda Muhammet Çalışkan, çocuk 
yetiştirmede dikkat edilecek hususlara 
ilişkin konuştu, “Çocuk yetiştirmede 4 
ana prensip vardır. Sağlıklı, sorum-
lu, sosyal ve savaşan çocuk yetiştir-
mek önemlidir” dedi. Başarılı olmuş iş 
adamları ve sporcuların hayatlarından 
örnekler veren Muhammet Çalışkan, 
bugünkü gençliğin potansiyelini keş-
federek çok şeyler başarabileceğinin 
altını çizdi.

- Meslek seçimi tesadüflere bıra-
kılmamalı

Sunumun ikinci bölümünde kendi iş 
hayatından örnekler veren Muhammet 
Çalışkan, meslek seçimi konusundaki 

düşüncelerini öğrenciler ile paylaştı. 
Muhammet Çalışkan meslek seçimin-
de; aile kültürünün, aile geleneğinin, 
kişinin hayata bakış açısının, hayattan 
beklentilerinin, kendi ayakları üzerin-
de durma zorunluluğunun ve maddi 
imkanlarının etkili olduğunu söyledi, 
Muhammet Çalışkan, “Meslek seçimi 
tesadüflere, boş vermişliğe bırakılma-
malı” dedi.

- Muhammet Çalışkan: Mücadele-
ci olun

Muhammet Çalışkan, “Mesleğimizi 
seçerken kişisel özelliklerimizi, kapasi-
temizi, imkanlarımızı ve hayattan bek-
lentilerimizi göz önünde bulundurma-
lıyız” diyerek gençlerin seçebilecekleri 
mesleklerden örnekler verdi. Muham-
met Çalışkan; mühendislik, bilgisayar 
programcılığı, finans, işletme, siyasal 
bilgiler, hukuk, polislik, tıp ve güzel sa-
natlar okunabileceği gibi aile şirketinde 
de bir kariyer planlaması yapılabilece-
ğinden söz etti. Muhammet Çalışkan, 
“Çalışmadan asla olmaz. Hedef belir-
lemek, çok çalışmak, istikrarlı, azimli, 
hırslı, mücadeleci olmak ve kolay pes 
etmemek başarıyı getirir. Ayrıca tüm 
bunların yanında ahlaki değerleriniz-
den de taviz vermeyin. Yaptığınız işi 
sevin, sevdiğiniz işi yapın ve işinizi iyi 
yapın” diyerek gençlere nasihatlerde 
bulundu.

[etkinlik ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022 (Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9 76,5 77,2
2022 (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6 72,0 71,6
2023 ( Türkiye) 75,3 75,2
2023 (Kocaeli) 70,4 70,6
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022 (Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9 76,5 77,2
2022 (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6 72,0 71,6
2023 ( Türkiye) 75,3 75,2
2023 (Kocaeli) 70,4 70,6

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Şubat ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 70,6 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı şubat ayında yüzde 75,2 ile 
geçen yılın aynı ayına göre 1.4 puan, ocak ayına göre 0.1 puan geriledi.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı şubat 
ayında yüzde 70,6 olarak gerçekleşti. Şubat ayı kapasite kullanım oranı, geçen yılın aynı ayına göre 0.3 puan 

gerilerken, ocak ayına göre 0.2 puan arttı.

Şubat ayı anketine yanıt veren firmaların bir 
önceki aya göre yüzde 20’sinin istihdamla-
rının arttığı, yüzde 69’unun istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 11’inin istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Şubat (yüzde)

Arttı 20

Değişmedi 69

Azaldı 11

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan şubat ayı anketi 
çerçevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 167 adet olup bu firmaların yüzde 
75’i KOBİ, yüzde 25’i büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Mart (yüzde)

Arttı 21

Değişmedi 61

Azaldı 18

Firma Bildirimleri Mart (yüzde)

Arttı 17

Değişmedi 64

Azaldı 19

İç Siparişler

Firmaların yüzde 21’i mart ayında iç sipariş-
lerinin arttığını belirtilirken, yüzde 18’i sipa-
rişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firmaların 
yüzde 61’inde ise sipariş miktarlarında bir 
değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 17’si dış si-
parişlerinin mart ayında arttığını belirtirken, 
yüzde 19’u azalış bildirmişlerdir. Firmaların 
yüzde 64’ünde ise alınan dış sipariş miktar-
larında bir değişim yaşanmamıştır. 

 

75

25

KOBİ Büyük Ölçekli
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KOBİ Büyük Ölçekli

 

75
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KOBİ Büyük Ölçekli
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TOBB Kocaeli Kadın Girişimcileden
‘deprem’ temalı Kadınlar Günü paneli

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu ‘deprem’ teması ile 
“Dünya Emekçi Kadınlar Günü Paneli” düzenledi.

TOBB Kocaeli Kadın 
Girişimciler Kurulu, 8 
Mart Dünya Emekçi 

Kadınlar Günü dolayısıyla 
“deprem” teması ile an-
lamlı bir panel düzenlendi. 
Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
ev sahipliğinde gerçekleşen 
panelde Kocaeli Kadın Giri-
şimciler İcra Kurulu Başkanı 
Nurcan Babalık, İcra Kurulu 
Üyeleri ile çok sayıda ka-
tılımcı yerini aldı. KOÜ Je-
ofizik Mühendisliği Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. Fadime 
Sertçelik, KOÜ Spor Bilim-
leri Fakültesi’nden Psikolog 
Prof. Dr. Elif Karagün ve Systemair 
HSK Havalandırma Genel Müdür 
Yardımcısı Ayşegül Eroğlu’nun 
konuk konuşmacı olduğu panelin 
açılışını TOBB Kocaeli Kadın Giri-
şimciler Kurulu Başkanı Nurcan 
Babalık yaptı. Nurcan Babalık ya-
şanan deprem felaketini hatırla-
tarak şunları söyledi:

“6 Şubat tarihinde Kahraman-
maraş merkezli ve 11 ili kapsayan 
büyük bir deprem felaketi yaşa-
dık. Ölenlere Allahtan rahmet, 
yakınlarına başsağlığı, yaralılara 
acil şifalar diliyorum.  İş dünya-
sı ve Kadın Girişimciler Kurulları 
olarak; yaraları sarmak ve bölge-
nin ayağa kalkması için üzerimize 
düşeni yapıyoruz. Kocaeli Kadın 
Girişimciler Kurulu olarak dep-
rem bölgesine; 341 bin TL değe-
rinde 8 adet 7 KVA dizel jeneratör, 
150 adet gıda kolisi, 70 koli hijyen 
malzemesi yardımında bulunduk. 
Üzerimize düşeni yapmaya de-
vam edeceğiz. Yaralarımızı birlik-
te saracağız.”

Ülkemizde ilk kez 1021’de 
kutlandı

Dünya Emekçi Kadınlar 
Günü’nün tarihçesini anlatarak 
sözlerine devam eden Babalık 
şunları ifade etti: 

“Bu özel gün her yıl 8 Mart’ta 
kutlanan ve Birleşmiş Milletler 
tarafından tanımlanmış ulus-
lararası bir gün. Ülkemizde ise 
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar 
Günü ilk kez 1921 yılında kutlan-
maya başlanmıştır. Tüm dünya-
da olduğu gibi, kadınların çalışma 
hayatına katılması, ülkemizde 
de sanayileşmeye paralel ola-
rak gelişme göstermiştir. As-
lında Türkiye; Fransa’dan 12 yıl, 
Belçika’dan 14 yıl, Yunanistan’dan 
18 yıl, Portekiz’den 42 yıl önce ka-
dınlara seçme ve seçilme hakkı 
vermiştir. Ülkemiz kadınlara bir-
çok gelişmiş ülkeden önce seçme 
ve seçilme hakkı vererek kadının 
toplum içindeki öneminin altını 
daha o yıllarda çizmiştir. 

Ancak bugün geldiğimiz nok-
tada kadınlarımızın ekonomik 

hayatta halen yeteri kadar 
yer alamadığını görüyo-
ruz. Ülkemizde kadının iş 
gücüne katılımı ne yazık ki 
gelişmiş ülkelerin çok ge-
risinde yer alıyor. TÜİK’ten 
alınan verilere göre Türkiye 
nüfusu 2022 yılında bir ön-
ceki yıla göre 599 bin 280 
kişi artarak 85 milyon 279 
bin 553 kişiye ulaştı. Bunun 
yüzde 49,9 unu kadınlar, 
yüzde 50,1’ini erkekler oluş-
turuyor. 2008 yılında kadı-
nın işgücüne katılım oranı 
yüzde 24,5 iken, 2022 yılı 
verilerine göre kadınlarımı-

zın iş gücüne katılım oranı yüz-
de 36,2’dir. Ülkemizde kadınların 
işgücüne katılım oranında son 
yıllarda artış göstermesi umut 
vericidir. Fakat halen yönetici 
pozisyonundaki kadın oranımız 
yüzde 19,3’tür. Yükseköğretim 
mezunu kadınların işgücüne ka-
tılım oranı ise yüzde 65,6’dır.

- Her türlü donanıma sahibiz
Aslında; kadın emeğinin iş ha-

yatında var olması beraberinde iş 
hayatına katma değer yaratıyor. 
Annelik rolümüzden dolayı güçlü 
önsezilerimiz var. Daha sorumlu-
luk sahibiyiz. Ev yönetimi zorun-
luluğumuzdan dolayı birçok işi 
bir arada yapabilme yeteneğimiz 
var. Daha titiz ve detaycıyız. Yani 
kadınlarımız iş hayatında başarı-
lı olabilecek her türlü donanıma 
sahip. Bu özelliklerimiz, bizlerin 
iş hayatında daha güçlü ve başa-
rılı olmamızı sağlıyor.”

Kocaeli Kadın Girişimciler 
Kurulu olarak birçok proje geliş-

[kadınlar günü►
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tirdik ve uyguluyoruz
Kurulun çalışmaları hakkında 

bilgi veren Nurcan Babalık, “Ko-
caeli Kadın Girişimciler Kurulu, 
TOBB bünyesinde kadın girişim-
cilik konusunda genel politikalar 
geliştiren ve görüş oluşturulma-
sına katkıda bulunan istişari bir 
kuruldur.  Kocaeli Kadın Girişim-
ciler Kurulu olarak pek çok proje 
geliştirmekte ve ilimizde uygula-
mak için ekibimizle ciddi efor sarf 
etmekteyiz. Kurul olarak iş ortağı 
olduğumuz devam eden projele-
rimiz; Sanayide Kadın Eli, Mesle-
ğim Var Umudum Var, Sanayiye 
Uzman, Cinsiyet Eşitliği UNDP 
Weps ile Uzun ve Kısa Dönem 
Stajyer Yerleştirme projelerini 
kurul üyelerimizin de desteği ile 
devam ettiriyoruz” dedi. 

- Ayşegül Eroğlu: Sanayide 
daha çok kadın olmalı

Systemair HSK Havalandırma 
Endüstri San. ve Tic. A.Ş. Genel 
Müdür Yardımcısı ve aynı za-
manda KSO Meclis Üyesi iş ka-
dınlarındann Ayşegül Eroğlu ise 
kadının iş hayatına kattığı değeri 
anlattı. Ayeşgül Eroğlu, “Gelece-
ği kadınlar ile birlikte inşa edi-
yoruz, edeceğiz. Biz firmamızda 
kadın emeğine çok önem veri-
yoruz. Girişimcilik geleceği inşa 
etmemizi sağlayacak en önemli 
unsur. Gençlerimizi bu alanda 
yetkinleştirerek onları sanayiye 
çekmeyi, onlara ilham ol-

mayı, yeni giri-

şimler kurarak istihdamı artırma-
yı ve daha çok ihracat yapmayı 
diliyorum. Ülkemizin daha ileri 
gitmesi için girişimciliği önde tut-
malıyız. Dünyada 3 kadından 2’si, 
Türkiye’de ise 3 kadından sadece 
1’i çalışmaktadır. Bu konuda gi-
deceğimiz çok yol olduğunu dü-
şünüyorum. Kadınların tüm sek-
törlerin yanı sıra sanayinin içinde 
de olması gerekiyor çünkü an-
cak sanayi ile ilerleyebiliriz. Tüm 
emekçi kadınlarımızı sanayiye 
çağırıyorum. Sanayide daha çok 
kadın diyerek emekçi kadınların 
gününü kutluyorum” dedi. 

- Fadime Sertçelik: Kendimizi 
değiştirmeliyiz

Depremler üzerine yaptı-
ğı çalışmaları ve deprem böl-
gesindeki izlenimlerini aktaran 
Prof. Dr. Sertçelik, “6 Şubat’ta 
Kahramanmaraş’ta sadece Tür-
kiye değil dünyadaki sismolog-
ların da çok önemsediği deprem-
ler oldu. Şubat en kısa aydı ama 
bizler için bitmeyen bir şubat 
oldu. Depremleri afet olarak ya-
şıyoruz. Afet yaşanan bir olay 
değil, doğurduğu sonuçlardır. 
Afet sonrasında yaşanan süreç 
ülkelere göre farklılık gösteriyor, 
biz genelde daha ağır olarak ya-
şıyoruz. Ülkemizin her yeri dep-
rem üretme tehlikesine sahip. 
Ülkemizin yerini değiştiremeyiz, 
faylarını hareketliliğin durdur-
mayız. Değiştirmemiz gereken 

şey kendimiziz. Ancak o zaman 
yaşadıklarımızın üstesinden ge-
lebiliriz” dedi. 

Prof. Dr. Sertçelik, 6 Şubat 
tarihinden bugüne 14 bin art-
çı deprem olduğunu söyledi ve 
“Türkiye’de 1 yılda olacak aktivi-
te 1 ay içinde bölgede yaşandı. 1 
yılı aşkın süre depremler devam 
edecek ve giderek azalacak. Göl-
cük depreminde de bunu yaşadık” 
dedi. “Deprem bölgesinde Kocae-
li oradaydı, Elazığ oradaydı, Van 
oradaydı. Bu illerin hepsi depremi 
yaşamış bölgelerdi” diyen Prof. 
Dr. Sertçelik, merak edilen Mar-
mara depremine ilişkin de “Mar-
mara da 2 fay var. Biri kırıldığında 
diğerini tetiklerse tüm Marmara 
etkilenecek” dedi.  

- Prof. Dr. Elif Karagün: Daha 
iyi bir yaşam hakkı için çabala-
malıyız

KOÜ Spor Bilimleri 
Fakültesi’nden Psikolog Prof. Dr. 
Elif Karagün de afetlerde psiko-
lojik destek konusunda yapılması 
gerekenleri anlattı. Prof. Dr. Elif 
Karagün, “Öncelikle şunu söyle-
mek istiyorum; bir şeyler kaza-
nalım derken bir çocuğu annesiz, 
bir anneyi evlatsız, geleceğimizi 
ise karanlığa bırakıyoruz. Her ne 
olursa olsun hayatı elimize al-
mamız lazım. Bu işin başında da 
kadınlar var aslında. Çocuk yetiş-
tirirken, hayata bakarken farklı 
bir gözle bakıyor kadınlar. Kadın-

lar hayata daha duyarlı, bu 
doğasında var. Bir üstün-
lük değil aslında. Biz bir-
birimizi iyileştirmeliyiz. 
Daha iyi bir yaşam hakkı 
için çabalamalıyız” dedi. 

Prof. Dr. Elif Karagün 
daha sonra travmala-
rın yarattığı etkiden söz 
ederek duygusal, düşün-
sel ve davranışsal ola-
rak yaşanan karmaşayı, 
değişimi anlattı, travma 
yaşayan kişiye nasıl 
davranılması gerektiğine 
ilişkin bilgiler aktardı. 
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‘Bizimköy’ün üreten kadınları unutulmadı...

Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi’nde '8 Mart' dolayısıyla 
kadın çalışanlara çiçek takdim edildi.

Kocaeli Sanayi Odası 
(KSO)’nın dünyaya örnek 
ödüllü sosyal sorumluluk 

projesi Bizimköy Engelliler Üre-
tim Merkezi’nde 8 Mart Dünya 

Emekçi Kadınlar Günü’nde kadın 
çalışanlar unu-
tulmadı. Merke-
zin Genel Müdürü 
Hüsnü Bayraktar, 
merkezde dünya-
ca ünlü markalara 
tekstil üretimi ya-
pan Metraco A.Ş. 
firmasının Genel 
Müdür Yardım-
cısı Begüm Okcu, 
Metraco A.Ş. Yö-

netim Kurulu Üyesi 
Mürşide Okcu ve Dr. 
Kazım Ahmet Zorlu, 
üretim alanlarındaki 
kadın çalışanların gü-

nünü kutlayarak 
çiçek takdim etti.

-Begüm Okçu: 
Değer katıyorlar

Ekonomik ha-
yata değer katan 
kadınların ülke-
mizin geleceğine 
büyük katkı sunduğunu söy-
leyen Metraco A.Ş. Genel 
Müdür Yardımcısı Begüm 
Okcu ve beraberindeki he-

yet, kadınlara ne kadar değerli 

olduklarını hatırlattı, verdikleri 
emek dolayısıyla teşekkür etti. 
Bu özel günde gösterilen ilgiden 
mutlu olan Bizimköy’ün üreten 
kadınları da organizasyon dola-
yısıyla yetkililere teşekkür etti.

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler toplandı

TOBB Kocaeli Kadın Gi-
rişimciler Kurulu, İcra 
Kurulu Başkanı Nurcan 

Babalık’ın yönetiminde toplan-
tısını gerçekleştirdi, çalışmalar 
hakkında fikir alışverişinde bu-
lunuldu. 

Hüsnü Bayraktar

Begüm Okcu

Mürşide Okcu

Dr.Kazım Ahmet Zorlu

[kadınlar günü►
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Rol model kadınlarımızın sayısını artırmalıyız
Nurcan 

Babalık

TOBB Kocaeli Kadın 
Girişimciler Kurulu Başkanı
Nacsoft Yazılım 
Yönetim Kurulu Başkanı

Kocaeli Üniver-
sitesi Teknopark’ta 
bir yazılım firması 
sahibi olan TOBB 
Kocaeli Kadın Gi-
rişimciler Kurulu 
Başkanı Nurcan 
Babalık, enerji mü-
hendisliğinden me-
zun olduktan son-
ra profesyonel iş 
hayatına yazılımcı 
olarak başladığını 
anlattı. 

Önce devlette 
sonra özel sektörde 
yaklaşık 25 yıl fiilen 
çalıştığını söyleyen 
Nurcan Babalık, 
buralarda uzman 
seviyeden yönetici-
lik seviyesine kadar 
geldiğini söyledi. 
Sonrasında Koca-
eli Teknopark’ta 15 

yıldır faaliyet gösteren Nacsoft 
firmasını kurduğunu anlatan 
Nurcan Babalık, çalışanlarının 
yüzde 45’i kadın olan firmanın 
aslında eleman bulmakta zor-
landığını, bu konuda da üniversi-

te ile işbirliği içerisinde olduğunu 
söyledi. Yazılım sektörü dahil ka-
dınların özellikle ağır sanayi kenti 
Kocaeli’de istenilen oranda iş ha-
yatında olmadığına dikkat çeken 
Nurcan Babalık, bundan dolayı 
da TOBB’un çeşitli illerinde takip 
edilen ve Kocaeli’nin de ikinci pi-
lot il olarak aralarında bulundu-
ğu Kocaeli’de “Sanayide Kadın Eli 
Projesi”nin önemine dikkat çekti. 
“Sanayiye ne kadar çok kadın ka-
tabilirsek, sanayide çalışan kadın 
sayısını ne kadar artırabilirsek 
katma değeri ve kadınların eko-
nomiye katkısının da o düzeyde 
artacağına inanıyoruz.” diyen 
Nurcan Babalık, altyapı yeter-
sizliği dolayısı ile ağır sanayiye 
sahip Kocaeli’de kadın sayısı az 
olsa da yönetimde ve imza sa-
hibi kadınların sayısının ise fazla 
olduğuna dikkat çekti. Kocaeli’de 
profesyonel hayattaki kadınların 
eğitim düzeylerinin de oldukça iyi 
olduğunu belirten Nurcan Baba-
lık, çalışan ve rol model kadınların 
sayısını artırarak hem girişimci 
kadınların hem de sanayide çalı-
şan kadınların sayısını artırmayı 
amaçladıklarını söyledi.

Kadınlar mutlaka görev istemeli
Fatoş Durak

TOBB Kocaeli Kadın 
Girişimciler Kurulu 
Başkan Yardımcısı
Zafer Halı Ltd. Şti.
Genel Müdürü

Kocaeli Körfez’de 40 
yılı aşkın bir süredir aile 
şirketi olan bir peraken-
de mağazacılıkta Genel 
Müdürlük yapan Fatoş 
Durak, profesyonel ha-
yata çok küçük yaşlarda 
başladığını anlattı. 27 
yıldır sektör içerisinde 
olduğunu ve perakende 
mağazacılık ile uğraştığı 

için insanlarla sürekli iç içe olup, 
kadınlar ile de işi dolayısı ile rahat 
iletişim kurabildiğini söyledi. 

Kadınların her zaman için güç-
lü durmasını ve karşısındakine 
kendisini ezdirmemesini bilmesi 
gerektiğini söyleyen Fatoş Du-
rak, “Ben her zaman kadınlara 
şunu söylüyorum. Mutlaka görev 
isteyin. Bunu STK’lardan, Koca-
eli Sanayi Odası gibi Odalardan 
isteyin… Örneğin Körfez Ticaret 
Odası’nın hiç kadın meclis üyesi 
yoktu, biz istedik ve şu an orada 
ikin kadın meclis üyesi var. Biz 
kadınlar olarak elimizden geleni 
yapmalıyız. Bizi görmezden gele-
bilirler ama biz kendimizi göste-
receğiz.” dedi.
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Kadınlar kendilerini ispatlama zorundalar

Ayşegül Eroğlu

Systemair
Genel Müdür Yardımcısı
Endüstri mühendisliği eğiti-

mi aldığı için profesyonel hayata 
Unilever firmasının lojistik tara-
fında, ofis ortamında başlayan 
Ayşegül Eroğlu, üretime doku-
nabileceği bir yer aradığı için aile 
şirketine doğru geçiş yaptığını 
anlattı. Burada önce satış sonrası 
hizmetlerle çalışmaya başladığı-
nı ve bir fiil indiğini anlatan Ay-
şegül Eroğlu, burada problemler 
ne, şantiyelerde ne gibi sıkıntılar 
oluyor, mavi yakalılar ne gibi zor-
luklar çekiyorlar, oradaki kalite 
problemlerimiz neler yada iyileş-
tirebileceğimiz noktalar neler gibi 

durumları değerlendirme şansı 
yakaladığını söyledi. Sonrasın-
da fabrikaya dönüp üretim mü-
hendisi olarak başladığını ve bir 
fiil deponun içerisinde çalıştığını 
anlatan Ayşegül Eroğlu, “Dokun-
duğunuz anda, işi yapanla bire-
bir olduğunuz anda olay değişir. 
Hele endüstri, sanayi istiyorsa-
nız elinizin bir kirlenmesi lazım. 
Sonrasında yönetici pozisyonuna 
geldiğinizde tüm insanların size 
saygısını kazanabilirsiniz. Endüs-
trinin içerisine girmeyi hedefle-
yen tüm arkadaşlara, ar-ge bile 
olsa mutlaka saha inmelerini, 
sahadan başlamalarını tavsiye 
ediyorum.” dedi.

Erkek yoğun bu tip bölümlerde 
kadınların öncelikle kendilerini is-

patlaması gerektiğini dolayısı ile 
de eşik aşılana kadar da bir emek 
verilmesi gerektiğinin altını çizen 
Ayşegül Eroğlu,”Eerkeklerle ileti-
şim kurulurken cinsiyet duvarını 
kaldırdığınızı ve insan olduğunu-
zu yansıtabildiğinizi ve beyninizi, 
fikirlerinizi ve sistematiği konuş-
turduğunuz bir alanda bulundu-
ğunuzu ispatlamanız gerekiyor. 
Bu biraz daha yoğun emek iste-
yen bir kısım. Bu eşik aşıldıktan 
sonra her ne kadar kolay olmasa 
da konular biraz daha hızlı ilerle-
yebiliyor.” dedi. 

Gençlerimizin sadece aka-
demik anlamda değil, artık üni-
versitede yada meslek lisesinde 
iken bile istedikleri alandaki şir-
ketlerle iletişim kurması ve staj 
yapması gerektiğinin altını çizen 
Ayşegül Eroğlu, gençlere de şu 
öneride bulundu: “İstediğiniz bir 
alan olmalı ve o alanın üzerine 
gidiyor olmanız gerekli. 

Tabii ki fikriniz sabit olmaya-
bilir, değişiklik gösterebilir ama 
bunu icraat içerisinde yapabil-
mek çok önemli. Akademik başarı 
işi garantilemez. 

Yapmanız gereken şey, ne ka-
dar çok üretim yerlerinde yada 
çalışmak istediğiniz alanların içe-
risinde olursanız hem hayattan 
beklentileriniz açısından doğru 
ilerlemiş olursunuz hem de şir-
ketler sizleri ve geliştirebilecek 
pozisyona gelirler.” 

Kadınlar önce ‘nasıl bir hayat’a karar vermeli
Gönül Olcay

Mauser International 
Packaging Solutions Türkiye
Genel Müdürü

Dünyanin birçok ülkesinde 
200’e yakın üretim tesisi ile en-
düstriyel ambalaj seköründe 
faaliyet gösteren Mauser Inter-

national Packaging Solutions 
Grubu’nun Türkiye’deki 3 tesisinin 
Genel Müdürü olan Gönül Olcay, 
kadınlar için kariyer seçenekleri-
nin sınırlı olduğu ‘büyükannele-
rinin jenerasyonu’ndaki  dönem-
lerde yaşamadığı için kendisini 
çok şanslı hissettiğini anlattı. Ça-
lışma hayatı boyunca, çok çalı-
şırsan her zaman fırsatların eşit 

olduğu meritokratik şirketlerde 
bulunduğunu ve sadece kadın 
olduğu için kapasitesinin sorgu-
landığını hatırlamadığını anlatan 
Gönül Olcay, kadınların önce na-
sıl bir hayat yaşamak istedikleri-
ne karar vermesi gerektiğini söy-
ledi. İş hayatında bir kadın olarak 
başarılı olabilmek için genç kadın 
çalışanlara önce nasıl bir hayat 

[kadınlar günü►



�3Kocaeli Odavizyon

yaşamak istediklerine, 
önceliklerinin ne oldu-
ğuna ve neyi gerçekten 
istediklerine toplumsal 
normlara boyun eğme-
den karar vermeleri tav-
siyesinde bulunan Gönül 
Olcay, başkalarının on-
lar için belirlediği limit-
ler içerisinde değil kendi 
istedikleri hayatı kurup 
yaşama konusunda tu-
tarlı olmaları gerektiği-
nin altını çizdi.Kadınların 
kendilerine inanmaları 
ve pes etmemelerinin 
de çok önemli olduğunu 

söyleyen Gönül Olcay; “Azim ve 
kararlılık, zorlukların üstesinden 
gelmemizi sağlar. Özellikle de 
bu zorluklar becerilerimizi gös-
termek veya daha önce bilme-
diğimiz niteliklerimizi keşfetmek 
için iyi birer fırsattır. Bununla 
birlikte, her seçim bir vazgeçiş 
anlamına da gelecektir, sizin için 
önemli olabilecek bazı şeylerden 
vazgeçmeyi de kabul etmelisi-
niz. Başarılı insanlar dengeli bir 
yaşamları olan mutlu insanlar-
dır, ne istediğinizden tam olarak 
eminseniz önceliklerinizi belirle-
yerek dengeli ve mutlu bir yaşam 
kurabilirsiniz.”

Kadın ve erkek her zaman eşittir

Filiz Özoğul Şahinoğlu 
Tekiş Teknik Erozyon 
Kalıp San. ve Tic. Aş.
Genel Müdürü

Yaşanan deprem felaketi ne-
deni ile tüm ölenlere rahmet, ka-
lanlarına başsağlığı dileyen Filiz 
Özoğul Şahinoğlu, özellikle dep-
remin de bir kez daha kadın erkek, 
herkesin aslında eşit olduğunu 
gösterdiğini söyledi. Her bir bire-
yin erkek yada kadın, hayat içeri-
sinde bir hedefi olmalı ve kişinin 
o hedef dahilinde çalışıp bir plan 
yapması gerektiğini belirten Filiz 

Özoğul Şahinoğlu, eğitimin 
ise koşulsuz en önemli şart 
olduğunu söyledi. 

Küçüklükten beri aile 
içerisinde cinsiyetsiz ye-
tiştiklerini anlatan Filiz 
Özoğul Şahinoğlu, 3 kardeş 
olduklarını, 2 kız kardeş 
ve 1 erkek kardeşin yetiş-
tirilirken birbirinden hiçbir 
farkı olmadan yetiştirildi-
ğini, herkese aynı şartların 
sunulduğunu anlattı. Lise 
sonrası yurt dışında eğiti-
mini tamamlayıp aile şir-
ketine dönen Filiz Özoğul 
Şahinoğlu, bazen kadınlara 
iş yerlerinde, STK’larda po-
zitif ayrımcılık yapılıp yer 
verilebildiğini, ama burada 
kadınının ancak ‘yeterli’ ve 

profesyonelliğe hazır ise kala-
bildiğini, dolayısı ile de kadının 
önce ne istediğini bilmesinin ta-
bii ki bunu da mutlaka eğitim ile 
desteklemiş olmasının önemini 
anlattı. 

Artık öğrenmenin kolay ancak 
‘kültür’ edinmenin çok zor ol-
duğundan bahseden  Filiz Özo-
ğul Şahinoğlu, başka bir lisanda 
anlaşabilsek de kültürünü tanı-
madığımız için anlaşamadığımız 
insanlarla iş yapmanın çok zor 
olduğunun altını çizdi. “Başka 
lisanda çalışacağımız insanları 

tanımadığımız için aslında an-
laşamıyoruz.” diyen Filiz Özoğul 
Şahinoğlu, çalışılacak ülkenin 
kültürünü bilmenin çok büyük 
avantaj sağladığına da dikkat 
çekti. Kendilerinin şirket olarak 
her ne kadar ağır sanayide faali-
yet gösterselerde kadınlara, kız-
lara daha çok imkan verdiklerini 
söyleyen Filiz Özoğul Şahinoğlu, 
piyasaya mühendis kız yetiştir-
diklerini, programcılıkta çalışan 
kadın sayısının ise az olduğunu 
söyledi. Şirket olarak deneyimsiz 
ama mutlaka istekli insanlarla 
çalışmaya özen gösterdiklerinin 
altını çizen Filiz Özoğul Şahinoğ-
lu, özellikle ağır sanayide çalışan 
kadınların motivasyonunun da 
yüksek olması gerektiğini, böyle-
ce onların dışarıdaki kadınlara da 
örnek olabileceğini belirtti. Ken-
dilerinin de şirket olarak bu an-
layışı misyon edindiğini belirten 
Filiz Özoğul Şahinoğlu, “Kadınlar 
normal hayat içerisinde kendi-
lerini konumlandırdıkları pozis-
yon ne ise onun için çalışsınlar.” 
şeklinde öneride bulundu.   Çalış-
manın aslında bir lüks olarak de-
ğerlendirilmesinin kıymetli oldu-
ğuna da dikkat çeken Filiz Özoğul 
Şahinoğlu, aksi taktirde hiç çalış-
madan, çabalamadan birşeylere 
sahip olmanın mümkün olmadı-
ğını kaydetti. 
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Bir önceki sayımızdaki, AB ile 
ilişkilerimizi odağa koymak 
suretiyle küresel risklerden 

bahsetmeye başladığım yazım,  “Tek 
bildiğimiz, 2023 yılının her anlam-
da 2022’den daha zor bir yıl olacağı” 
cümlesi ile bitiyordu. Bu cümleyi ku-
rarken aklımdan geçen risk sepetinde, 
gün geçtikçe daha görünür hâle gelen 
ekonomik, çevresel, jeopolitik, sosyal 
ve teknolojik riskler vardı. Niyetim, üst 
üste iki yazıda, sıraladığım alanlardaki 
risklerin dünyamız ve ülkemiz üzerin-
deki kısa ve uzun vadeli olası etkilerini 
değerlendirmekti. 

Ben bu plan doğrultusunda okuma-
lar ve görüşmeler yapıp yazımın ikin-
ci bölümünü geliştirmeye çalışırken, 
üzerinde yaşadığımız yerküre bize 
“aslında, yaşamın biz planlar yapar-
ken başımıza gelenlerden ibaret oldu-
ğu” deyişinin doğruluğunu ve benim 
çalışma sepetimde yer almayan nice 
risklerin de her an kapımızda bekledi-
ğini, bir kez daha (kim bilir kaçıncı kez) 
hatırlattı: Ülkemiz, tarihte az görülmüş 
şiddette bir dizi depremle sarsıldı ve 

üzerinde nüfusumuzun neredeyse 
%15’inin yaşadığı çok geniş topraklar-
da birçok yerleşim merkezi, yerle bir 
oldu. Akıl almaz şiddetteki yıkımdan 
daha da acısı, binlerce insanımızın ha-
yatlarını kaybetmesiydi. 

Bu şartlar altında ben de kendimi, 
“beklenen” risklerden bahsedeceğim 
yazımın bir bölümünü, bir facia şek-
linde gerçekleşen bu “beklenmedik” 
doğal riske ayırmak ve onu küresel an-
lamda kabul gören güncel risk sepeti 
ile bir şekilde ilişkilendirmek zorunda 
hissettim. 

Orada Olmasak da Canımız Yanıyor 
Bu satırları, felaketin ikinci günü 

tamamlanırken yazıyorum. Olay çok 
yeni, acımız henüz çok taze, enkazların 
üstündeki toz bulutları dahi dağılmış 
değil, kederimiz çok büyük. 

Biliyorum, şu an rasyonel değerlen-
dirmeler ve çıkarımlar yapmak için çok 
erken ama yine de ilk iki günün olgula-
rına -aslında daha çok intibalarına- ve 
çağrıştırdıklarına dayalı olarak, bah-
sedeceğim diğer risklerin gerçekleş-
mesi hâlinde de işimize yarayabilecek 
birtakım dersler çıkarabileceğimizi, 
en azından kullanılabilir bazı ilkesel 
çıkarımlar yapabileceğimizi düşünü-
yorum. 

Benim bu iki gün boyunca, neredey-

se aralıksız bir biçimde deprem bölge-
sinden yapılan canlı yayınları izlerken 
ve de ruhum sızlarken aklımdan da şu 
düşünceler geçiyordu.

Felaket    Yönetimi,  Kriz   
Yönetiminden de Çok Daha Zor Bir 
İş

Böyle doğal felaketlerin, sıkı sıkı-
ya dayanışma zamanı olduğundan hiç 
kimsenin şüphesi olduğunu sanmıyo-
rum. Sanırım en azından bu konuda 
hemfikiriz. Farklılıkların, çatışmaların 
ve çekişmelerin unutulacağı, istisnasız 
tüm dikkat, çaba ve kaynakların yarala-
rın sarılmasına, yıkılanı yeniden inşaya 
ve benzeri kayıpların ileride yaşanabi-
lecek kriz ve felaketlerde tekrarlanma-
ması için alınması gereken önlemlere 
yönlendirilmesi gereken günlerdeyiz. 

Gözlemlerime göre toplum olarak 
yardım ve destek için elimizden gelenin 
en fazlasını yapmak ve birbirimizin ya-
ralarını sarmak arzusu ile doluyuz. Bu 
doğrultuda hem resmî hem de gönüllü 
yardım kuruluşlarımız, yerel yönetim-
lerimiz, silahlı kuvvetlerimiz, gönüllü-
ler ve tüm vatandaşlarımız canla başla 
ve tüm iyi niyetleri ile sahada canlarını 
dişlerine takarken, zaman zaman etkili 
bir eş güdüm eksikliği hissedildiği duy-
gusu uyandı içimizde.

Deneyimi yüksek, yerel ve ulusla-

M. Haluk NURAY
TOBB ve İKV 

Brüksel Temsilcisi

Küresel Risk Haritası: İnsanlığın Başı Dertte mi?

[makale►
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rarası desteği harekete geçirebilecek, 
ekipleri yönlendirecek, denetleyecek, 
zamana karşı yarışacak, merkezî ve ye-
rel makamları, iş dünyasını ve sivil top-
lumu aynı hedefe kanalize edecek bir 
ulusal koordinatörlük ve liderlik aradı 
gözlerimiz. 

Böylesine büyük felaketlerde, ehil 
bir liderlik altında, organizasyon ve eş 
güdüm kapasitesinin yanı sıra, olay yeri-
ne acil tepki ve hızlı müdahale yeteneği, 
alternatif ulaşım ve iletişim kanallarının 
varlığı, rezerv kaynaklar, uluslararası 
yardımlar ve onların koordinasyonu ne 
kadar önemliymiş anladık. 

Bu vesileyle, dünyanın değişik ülke-
leri ile AB’den gelen ve bizleri duygulan-
dıran maddi ve manevi desteğin ne ka-
dar önemli olduğunun da altını çizmek 
isterim.

Yukarıda saydığım çıkarımlara, sa-
dece doğal afetlerde değil, benzer etki-
ler yaratması söz konusu olan -çevresel 
krizler başta olmak üzere kaynağı ne 
olursa olsun- tüm krizlerde ihtiyacımız 
olacak.

Yazının ilerleyen bölümlerinde gö-
receğimiz gibi -sadece ülkemizi değil, 
tüm insanoğlunu- hayatın farklı alanla-
rından kaynaklanacak bir dizi olası kriz 
bekliyor. Bu felaketten çıkaracağımız 
derslerle, krizlerle mücadele planları-
mızı ve örgütlenmemizi dünyaya örnek 
olacak şekilde yeniden tasarlayabiliriz. 
Ülke olarak, bu doğrultudaki çalışma-
lara, bugünden, bir sonraki kriz hemen 
yarın olacakmış gibi başlamalıyız. 

Depremden Kriz Dersi Çıkarmak
Dünyadaki örnekleri incelediğimiz-

de, ne kadar feci ve ölümcül olursa olsun, 
bazen toplumların, felaket dönemlerinin 
sonunda yapılan bir sıçrama ile kendini 
yeniden inşa ettiğinin örneklerini göre-
biliriz (II. Dünya Savaşı sonrası Japonya 
ve Almanya’yı düşünün). Depremden 
çıkaracağımız dersleri, ilk şaşkınlığımız 
geçtikten ve yaraları sarmaya başladık-
tan sonra, bir de bu gözle ele almamız 
gerek diye düşünüyorum.

Yazının devamında, bir kısmından 
bahsedeceğim ciddi bir krizler zinciri 
bekliyor insanoğlunu. Bir krizler çağına 
giriyoruz desem yanlış olmaz. Bu dep-
remden doğru, yararlı dersleri çıkarır 
ve hem toplumumuzu hem de devleti-
mizi krizlerle başa çıkma kapasitesi ile 

donatırsak belki de çektiğimiz acıların 
bir karşılığı olur. 

Dünya tarihini iyi incelerek şunu da 
görürüz: Koşullar değişir, geçmişteki üs-
tünlük gelecekteki üstünlüğün güvence-
si değildir. Dünyadaki halklar arasında-
ki yarışmada, yepyeni kuralların geçerli 
olacağı bir dönemin başındayız. Bu faci-
adan çıkaracağımız sonuçlar niçin bizi 
yeni dönemin “hazırlıklı üstün ülkesi” 
hâline getirmesin ki?

Küresel Risk Haritası
Son yıllarda, hemen her günümüzü, 

ertesi gün belki olumlu haberler alırız 
umuduyla kapatıyoruz ama olmuyor. 
Arka arkaya yaşadığımız krizler, eko-
nomik ve sosyal gerginlikler, salgın 
hastalıklar ve savaşlar hem dayanma 
gücümüzü aşındırıyor hem de gündemi 
işgal ediyor. Yaşadıklarımız yetmezmiş 
gibi sürekli olarak önümüzde bekleyen 
bir dizi kriz olasılığından bahsediliyor. 
Bahsedenler de astrologlar ve falcılar 
değil, çok ciddi bilim insanları, iş insan-
ları, akademisyenler ve araştırma kuru-
luşları. 

Geçtiğimiz ay bu türde iki doküma-
nı inceleme fırsatım oldu. Küresel Risk 
Algılaması Anketi 2022-2023 ve o anke-
tin değerlendirmesini de içeren, Dünya 
Ekonomik Forumu tarafından yayımla-
nan Küresel Risk Raporu. Raporun alt 

başlığı “insanlığı zor günler bekliyor”.
Gerçi adı Davos Zirvesi ile özdeşle-

şen ve bir zamanlar, “geleceğin rotasını 

çiziyor” diye bir anlam yüklenen Dünya 
Ekonomik Forumu, bu anlamdan biraz 
gözden düşmüş gibi görünse de risk ra-
poru bir hayli gerçekçi geldi bana. 

Söz konusu rapor, dünya genelinde 
1.249 akademisyen, iş dünyası, sivil top-
lum temsilcisi, siyasetçi ve uluslararası 
kuruluş yöneticisi arasında, geçtiğimiz 
eylül-ekim aylarında yapılan anketin 
sonuçlarına dayanılarak hazırlanmış 
ve ciddiye alınması gereken bir belge 
çıkmış ortaya. Ama detayları okuyunca 
diyorsunuz ki bu rapor falan değil, res-
men bir “felaket senaryosu”.

Belgede hangi risklerden söz edildi-
ğine girmeden önce, ankete ilişkin bazı 
teknik hususlara ve üstten yapılan ilk 
okumanın bende yarattığı birkaç genel 
izlenime çok kısaca değinmek istiyo-
rum. 

Uzun yıllardır yapılmakta olan ve 
2021 yılında 29 riskten bahsedilen 
rapora, 2023 yılında iki yeni risk 
eklenmiş: Yaşam maliyeti krizi ile 
hatalı bilgilendirme ve bilgisiz bı-
rakma. 
Daha önce “iklim krizi ile mücade-
lenin başarısız olması” diye adlan-
dırılan risk ise iki ayrı risk olarak 
ifade edilmiş. “İklim değişikliğine 
uyumda başarısızlık” ile “iklim de-
ğişikliğini yavaşlatmada başarısız-
lık”. Böylelikle, 2022-2023 Raporu, 

32 krizi kapsar hâle gelmiş.
Riskler beş ana başlık altında top-
lanmış: Ekonomik (E), çevresel (Ç), 

•
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•

Tablo: Küresel Risk Haritası 2023

Kaynak: Dünya Ekonomik Forumu
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jeopolitik (J), sosyal (S) ve teknolo-
jik (T).

Ankete katılanlardan, söz konusu 
32 potansiyel riski önce “riskin ger-
çekleşmesi halinde etkileyeceği nüfus, 
üretim ve çevresel kaynaklar üzerinde 
yaratacağı etkinin yüksekliğine göre 
puanlamaları (riskin beklenen şiddeti, 
kapsamı ve ciddiyetine göre bir ile yedi 
arasında), sonra da (önümüzdeki iki ve 
10 yıl) içinde gerçekleşme olasılığının 
yüksekliğine göre öncelik sıralaması 
yapmaları istenmiş.

Alınan cevaplar değişik tasnifle-
re tabi tutulmuş. Ben bir fikir vermesi 
açısından sadece 2023 yılında en fazla 
etki yaratacağı düşünülen 14 riski içe-
ren tabloyu sizlere aktarmak istiyorum. 
(Tabloda yatay eksen krizin beklenen 
etkisini, dikey eksen ise ankette işaret-
lenme yüzdesine göre yapılan öncelik 
sıralamasını göstermektedir). 

Aktaracağım anketin sorusu şu şe-
kildedir: 2023 yılında baş göstermiş 
olan risklerden, küresel düzeyde en faz-
la etki yaratacağını düşündüğünüz beşi-
ni, etkilerinin düşündüğünüz ağırlığına 
göre sıralayınız. 

 Tabii ki, farklı bakış açılarından 
farklı risk değerlendirmeleri yapılabilir. 
Mesela ben anketi cevaplayanlar arasın-
da olsam nükleer silah kullanılmasının 
etkisinin -olasılığı nispeten düşük gör-
sem de- etki notunu çok daha yüksek 
verirdim. Yine de yukarıdaki güncel risk 
algılamasının hayli gerçekçi olduğunu 
düşünüyorum. 

Altını çizmek istediğim noktalardan 
birisi en fazla etki yaratacağı düşünü-
len ve en acil olanların yer aldığı sağ 
üst kutucuktaki risklerin tamamının 
Rusya-Ukrayna savaşı tarafından tetik-
lenip azdırılmış olması. Tabii ki nükleer 
tehdidin sıralamaya giriş nedeni de bu 
yüzden. Dikkat çeken diğer hususları, 
aşağıdaki şekilde özetlemek mümkün:

⦁ Raporda sıralanan risklerin bir 
bölümü çok tanıdık ve yeni konular. Ba-
zıları ise en azından bir kısmımız için, 
uzaktan aşinalık duygusu veren konular 
(mesela çok yüksek enflasyon sarmalı, 
yaşam maliyetindeki ani artış, ticaret 
savaşları, yaygınlaşan sosyal huzursuz-
luklar ve nükleer risk gibi). 

Bunlar aslında 30 yıl öncesine dek, 
bizim neslin içinde yaşadığı, adeta piş-
tiği riskler. Ancak, şu an dünyayı yöne-

ten siyasi ve girişimci neslin pek aşina 
olmadığı konular. Yani, bir anlamda es-
kinin hayaletleri geri dönmüş gibi.

Sorun şurada, şu an dünya ekono-
misini yöneten neslin, alışık olduk-
ları, ezberledikleri usullerle ve De-
mir Perde’nin çöküşünden bu yana 
yaşanan nispi refah ve huzur döne-
minin formülleri ile bu sorunların 
üstesinden gelebilmeleri çok zor.

Bir de neredeyse küresel düzeyde, 
hem toplumla devlet arasındaki uyu-
mun ve dayanışma ruhunun bozulmaya 
başladığını görüyoruz hem de devletler 
arasındaki “kural bazlı sessiz sözleşme-
nin” aksamaya başladığını. Bu da mev-
cut siyasi sistemlerin ve değerlere bağlı 
siyasetçilerin işlerini çok güçleştirecek. 
Küresel düzeyde, güç siyasetinin ve bu 
yola başvuran siyasetçilerin öne çıkma-
sı beklenmeli.

Şurası artık çok net: Hem ekonomik 
hem de stratejik açıdan yeni bir çağa gi-
riyoruz (teknoloji ve ekolojiyi saymıyo-
rum bile). Bu yeni çağda, bizi çok kutup-
lu bir dünya bekliyor. Çok kutuplu bir 
dünya, çok kutuplu çatışma anlamına 
da gelir hem de çok fazla alanda. Klasik 
anlayışa göre ekonomi politikaları hem 
kendine yeterliliğini artırmak hem de 
rakip güçlere karşı ekonomik üstünlük 
kurmak için kullanılırdı. Oysa bu yeni 
dünyada, ekonomik politikalar, aynı za-
manda ekonomik savaşta “diğerlerinin 
yükselişini engellemek üzere” bir saldı-
rı aracı olarak da kullanılacak. Yani “salt 
ekonomik mantık” bozulacak (Örneğin 
üretimde verimlilik göz ardı edilebile-
cek, çünkü savaşta yumruk sayılmaz 
denir biliyorsunuz; her yol mübahtır). 
Belki de buna JEO-EKONOMİK TEHDİT 
diyebiliriz.

Şimdi diyebilirsiniz ki bir takvimi var 
mı bu tehditlerin? Evet, bence, bilinen 
anlamda bir takvim değilse bile bir çeşit 
hiyerarşik sıralama söz konusu. (Uma-
rım hepsi aynı anda gelmiyordur!)  

Önümüzdeki iki yıl, hayat pahalılığı 
ya da rapordaki deyişle “yaşam ma-
liyeti krizi” öne çıkıyor. Bu sorunun 
iki yıl gibi nispeten kısa bir sürede, 
enflasyonun da kontrol altına alın-
ması ile çözüleceği varsayılıyor. 
Bununla iç içe geçmiş diğer bir so-
runun, yani “toplumsal uyumun 
bozulması ve toplumsal kutuplaş-
manın” ise giderek artan “eşitsiz-

•

•

•

liklerle” beslenerek ondan sonra da 
süregideceği düşünülüyor. 

Yani toplumları yönetmek güçleşe-
cek. Çünkü hükümetler, küresel düzey-
deki bu hoşnutsuzluğu nasıl yönetecek-
lerini bilemiyorlar henüz.

Uzun vadeli riskler ise daha ziyade 
iklim krizi ile bağlantılı. Eğer 
iklim krizi ile mücadelede ve iklim 
değişikliğinin dayatacağı yeni 
koşullara uyum sağlamada başarısız 
olursak, insanoğlunun sonunu dahi 
getirebilecek bir tehdit söz konusu 
olacak. Büyük ölçekli kontrolsüz göç 
de bu ana başlığın bir sayfası.
Bir diğer kategori ise bir ölçüde tek-
noloji ile bağlantılı. Siber suçlar ve 
siber güvensizlik. Bunlarla başa çık-
mak da zor.

Bu örnekleri daha fazla uzatmaya 
gerek yok, ne demek istediğimi anlata-
bildiğim kanısındayım. Zaten risk listesi 
hazırlarken, geniş listede hemen herkes 
mutabık. Ama cevabı verilemeyen bir 
soru var.

Hazırlıklı Olmak Sahiden Mümkün 
mü?

Sonuç olarak, mevcut şoklar ve yeni 
kriz riski katlanarak artıyor. Dünya bir 
düşük büyüme, düşük yatırım ve düşük 
iş birliği döneminin eşiğinde. Ekonomik 
kriz ve salgın, toplumların sağlık ve eği-
tim gibi alanlarda biriktirdikleri yılların 
kazanımlarını yıpratıyor, eritiyor. Fakir 
ve zengin ülkeler arasındaki fark daha 
da açılıyor. Bunlara ekolojik, jeostratejik 
çöküşleri de eklersek, küresel istikrar ve 
güvenliği sağlamak giderek zorlaşıyor.

Böyle bir ortamda, sadece mevcut 
görünür krizi çözmeye yönelik bütüncül 
olmayan ve kısa vadeli yaklaşımlar ise 
uzun vadede kısır döngülere yol açabilir.

Tabii ki her krizin kendine has çö-
züm yolları vardır ama iyi incelenirse 
tüm krizlere işe yarayacak birçok ortak 
eksen ve ilke de bulunabilir. Bu anlamda, 
risk tanımlama ve öngörme kapasite-
sinin artırılması, saptanan zayıflıkların 
giderilmesi ve kritik sistemlerin gelişti-
rilmesi gibi konulara yatırım yapılması 
ilk aklıma gelenler. 

Evet, %100 hazırlıklı olmak müm-
kün olmayabilir ama çoklu krizlerle 
aynı anda başa çıkmamızı sağlayacak bir 
kritik hazırlık düzeyine ulaşmak pekâlâ 
mümkün.

•

•
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Referans no: BRFR20230209011
Hortumlar ve konektörler üreten ve teknik esnek hortumların montajını 
yapan Fransız bir firma, küçük parça üretiminin bir kısmını dışarıdan te-
min etmek üzere, 316L paslanmaz çelik uç kapakları üretebilen dış kay-
nak temini anlaşması yapacağı firmalar aramaktadır.

Referans no: BRIT20220804014
Sicilya’da yerleşik İtalyan ahşap yarı mamul üreticisi, tedarikçi anlaşması 
kapsamında BB \ CC kalitesinde, aşağıdaki ölçülerde her türlü ahşaptan 
kontrplak tedarikçileri aramaktadır. 
Talep edilen ölçüler: mm 3x228x1220 \ mm 9x2280x1220 \ mm 
16.5x2440x1220

Referans no: BRBA20230125005
Elektrik santralleri ve telekomünikasyon ekipmanı üreticisi Boşnak firma, 
üretim anlaşması kapsamında ortaklar aramaktadır. Potansiyel iş ortak-
larının elektrik iletim, elektrik dağıtım, hidroelektrik santraller, termik 
santraller gibi enerji sektöründe faaliyet gösteren kuruluşlar olması bek-
lenmektedir. 

Referans no: BRSE20221103008
Ahşap sandalye imalatında bulunan İsveçli bir firma, Gustavian tarzı yeni 
ahşap bir mobilya serisi tasarlamış olup, dış kaynak kullanarak CNC de 
dahil olmak üzere gelişmiş bir makine parkı ile işbirliğinde bulunabile-
cek üreticiler aramaktadır. Sandalyeler tek parça olarak veya daha sonra 
İsveç’te monte edilmek üzere parçalar halinde teslim edilebilir. Sandalye-
lerin yüzey işlemi dahil edilebilir.

Referans no: BRLU20230130011
Lüksemburglu ticaret şirketi, dağıtım hizmetleri veya ticari acentelik an-
laşmaları kapsamında özellikle inşaat panelleri, döşeme ve kereste sektör-
lerinde inşaat malzemeleri ithal etmek istemektedir. Aranan ideal ortak, 
ilginç, yenilikçi ve niş, ekolojik yapı malzemeleri üreten ve çoğunlukla in-
şaat levhaları (kontrplak, OSB, MDF, CDX, elliotis çamı), döşeme ürünle-
ri (SPC döşeme, laminat parke, parke, fayans) ve kereste gibi materyalleri 
sağlayan firmalardır. 

Referans no: BRHU20230124015
Macar firma ticari veya tedarikçi anlaşması çerçevesinde Macaristan 
pazarında temsil etmek için ev ve bahçe ürünleri, bahçe bakım ürünleri, 
aletler, iş kıyafetleri vb. satan veya üreten ortaklar aramaktadır.
Macar firmanın ilgi alanları ağırlıklı olarak ev ve bahçe ürünleri,  aletler 
vb. olup, bu ürünlerin hem toptan hem de perakende satışını yapmaktadır. 
Firmanın, toptan satış zinciri ülkedeki yaklaşık 1000 çiftçi dükkanını ve 
mağazayı kapsamaktadır. Ayrıca firmanın kendine ait çeşitli bahçe ürün-
leri sattığı 9 çiftçi dükkanı vardır.

Referans no: BRDE20230117024
Alman firma tek kullanımlık malzemeler satan bir toptancı olup, HoReCa 
sektörüne (Otel/Restoran/Yeme-İçme) ambalaj ve hijyenik ürünler başta 
olmak üzere yaklaşık 4.000 ürün tedarik etmektedir. Firma ürün yelpa-
zesini genişletmek üzere HoReCa sektörü için yenilikçi, sürdürülebilir tek 
kullanımlık ürünler talep etmekte ve bunun için tedarikçi anlaşması yapa-
cağı ortaklar aramaktadır.

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Yayınlanan profiller hakkında bilgi 
almak yada firmanıza uygun profili ara-
mak için Doğu Marmara ABİGEM ile 
iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara ve Burak Çakır
ykanpara@abigemdm.com.tr; 
bcakir@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı,  Avrupa Birliği ile 
ilgili konularda, özellikle KOBİ ölçeğindeki ku-
rumlar için önemli başvuru noktalarından biri-
dir. Bu ağ, belirgin sorulara ana dilde ve pratik 
yanıtlar sunmak üzere organize olmuştur. Yapı 
içinde yaklaşık 600 adet yerel organizasyon 
bulunmakta, bu organizasyonlar yaklaşık 4 
bin çalışanı ile girişimcilere rekabetçi güçleri-
ni desteklemek amacıyla hizmet vermektedir.  
Yaklaşık 4 bin çalışanın birbiri arasında ile-
tişim kurmak için yapılandırılan ağ üzerinde 
iletişime geçtiğimiz KOBİ’lerin bilgileri potan-
siyel işbirliği fırsatları için yayınlanmaktadır. 
Projenin amacı projeye dahil olan tüm ülkeler 
arasındaki ekonomik faaliyetleri geliştirmek ve 
genişletmektir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı Doğu 
Marmara Konsorsiyumu’nun bir parçası olan 
Doğu Marmara ABİGEM yayınlanan yabancı 
KOBİ profillerini Türk firmalar ile paylaşmak-
ta ve Türk firmaların bilgilerini ticari işbirliği 
profil formu oluşturarak sistemde yayınlamak-
tadır. Ticari yada teknolojik işbirliği fırsatı ara-
yan, dışa açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen firmalar ücretsiz olarak bu hizmetimiz-
den faydalanabilirler.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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